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 MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖKORMÁNYZAT 

 KÖZGYŰLÉSE 

 

II-271.165-2/2015. 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 

Készült:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlésének 2015. március 12. 

napján 07 óra 00 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési 

Termében tartott nyílt üléséről. 

 

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester, Badány Lajos, Barta Gábor, Bartha György, Deák-

Bárdos Mihály, Eperjesi Erika, Fodor Zoltán, Földesi Norbert, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz 

Katalin, Hollósy Endre András, Hubay György, Jakab Péter, Katona Ferenc, Kovácsné Budai 

Mária, Molnár Péter, Nagy-Korsa Judit, Dr. Nánási-Kocsis Norbert, Dr. Nehéz Károly, Novák 

Józsefné, Pakusza Zoltán, Soós Attila, Szécsényi Marianna képviselők és Dr. Kiss János 

alpolgármester 

 

Távol maradt: Révész Péter 

 

Később érkeztek: Dr. Kovács László, Dr. Simon Gábor, Szilágyi Szabolcs, Dr. Tompa Sándor 

képviselők 

 

Tanácskozási joggal jelen van: Pfliegler Péter és Kiss Gábor alpolgármester 

 

Meghívottak: a Polgármesteri Hivatal főosztály- és osztályvezetői, a Miskolc Holding Zrt. és 

tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti ív 

szerint. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tisztelettel köszönti Nőnap alkalmából a Hölgyeket és megkéri a 

megjelent Urakat, hogy köszöntsék őket virággal. 
 

A Közgyűlési teremben megjelent Hölgyek 

részére Nőnapi virágátadás történik. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Szintén tisztelettel köszönti a megjelent vendégeket, érdeklődőket, 

a Nemzetiségi Önkormányzatok elnökeit, valamint az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, 

valamint képviselőtársait. 
 

Bejelenti, hogy a Testület 29 tagja közül a jelenléti ív lezárásáig megjelent 24 fő. Megállapítja, hogy 

a Közgyűlés határozatképes, így az ülést megnyitja. 
 

Tanácskozási joggal jelen vannak Pfliegler Péter és Kiss Gábor alpolgármester urak. 

 

Elmondja, hogy az elmúlt években arra törekedtek, hogy a Közgyűlés és az Önkormányzat 

munkájának az alappillérei a következetesség és a kiszámíthatóság legyenek. Ezért csodálkozott 

azon, amikor a tavalyi év folyamán olyan kétkedő hangokat hallott, amelyek a Salkaházi Sára 

programhoz kapcsolódtak. Ezzel kapcsolatban tájékoztatja a Közgyűlést, hogy a költségvetésből 

kitűnik, hogy a Salkaházi Sára program 2015-ben is szerepel abban, és ki is terjesztik azt. Azt a 

kiszámítható szociálpolitikát, amelyet elindítottak és amelynek része az, hogy nincs ingyen segély 

és díjazzák azt, aki dolgozik, vagy egész életét munkával töltötte, az a Salkaházi programnak 

továbbra is a részese lesz. Az év folyamán minden egyes tagnak – amennyiben jelzi azt – el fognak 
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juttatni egy ingyenes segélyjelzőt, így egész nap riaszthatják azokat, akik a rendet vigyázzák. Ez 

nagy hatással lesz a szubjektív biztonságérzetre. 
 

Szomorú kötelességének tesz eleget, amikor tájékoztatja a megjelenteket, hogy Molnár Pál, az 

Észak-Magyarországi Állami Építőipari Vállalat főépítésvezetője, Miskolci Városgazda Kht. 

nyugalmazott igazgatója 72. életévében elhunyt. Molnár Pál 2014-ben a Város Nívódíjában 

részesült. 

Kéri, hogy egyperces néma felállással emlékezzenek meg Róla. 

 

A Közgyűlés egy perces néma felállással megemlékezik. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Érdemi munkájukat a napirend elfogadásával kezdik. 
Dr. Tompa Sándor önkormányzati képviselő által benyújtott meghívó szerinti 9. napirendi pont 

napirendről történő levételét javasolja. 

Felkéri Dr. Csiszár Miklós jegyző urat, hogy ismertesse törvényességi észrevételét. 

 

Dr. Csiszár Miklós jegyző: A törvényességi észrevétel kiosztásra került, amelyben részletesen 

kifejtésre került, hogy miért tartják jogsértőnek az előterjesztést, így annak csak a lényegét 

ismerteti. Az előterjesztés tartalmi és formai szempontból egyaránt jogsértő. Formai szempontból a 

Szervezeti és Működési Szabályzat előírja, hogy egy hónappal korábban kell benyújtani 

törvényességi véleményezésre a jegyzőnek, amely nem történt meg. Tartalmi szempontból az 

előterjesztés ellentétes a kiskereskedelmi szektorban történő vasárnapi munkavégzés tilalmáról 

szóló 2014. évi CII. törvénnyel, illetve a kereskedelemről szóló törvény rendelkezéseivel. Ezek a 

jogszabályok szabályozzák e területet, ennél fogva ez a terület nem tartozik a Közgyűlés 

hatáskörébe, erre tekintettel az előterjesztés mind tartalmi, mind formai szempontból nem felel meg 

a jogszabályoknak. Kéri a Közgyűlést, hogy ezen okok miatt az előterjesztést ne vegye napirendre. 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Jegyző úrnak a tájékoztatást. 
Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendről történő levételéről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 8 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

az előterjesztést a napirendről levette. 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A sürgősségi előterjesztések napirendre tűzéséről kell dönteniük. 
 

1. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Diósgyőr FC Kft. és a Miskolc Holding Zrt. közötti 

támogatási szerződés megkötésére 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

2. sürgősségi előterjesztés: Beszámoló a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégiában foglalt 

feladatok 2013-2014. évi teljesítéséről és Javaslat a Közbiztonsági 

és Bűnmegelőzési Stratégia 2015-2016. évi cselekvési programjára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 
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3. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) 

önkormányzati rendelet módosítására, valamint a Miskolc, József 

A. u. 45. szám alatti épületben lakók részére önálló lakáspályázat 

kiírására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

4. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a 306. jelű országos közút tulajdonviszonyainak 

rendezésére és a kapcsolódó döntések meghozatalára 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

5. sürgősségi előterjesztés: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének 

(TszT) és a Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról 

(MÉSZ) szóló 21/2004. (VII. 6.) önkormányzati rendeletének 

módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

6. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a diósgyőri stadionrekonstrukció végrehajtása érdekében 

magántulajdonban lévő ingatlanok kisajátítás útján történő 

megszerzésére 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

7. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Történelmi Avast érintő intézkedések meghozatalára 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

8. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a város nevének használatáról szóló 19/1994. (V.3.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 
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9. sürgősségi előterjesztés: Javaslat közterületen, önkormányzati tulajdonú épületen 

elhelyezett alkotások felülvizsgálatára, valamint a közterületek 

elnevezéséről, a házszámozás rendjéről és a művészeti alkotások 

közterületen történő elhelyezésének szabályairól szóló 18/2010 

(VI.2.) önkormányzati rendelet módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 22 igen, 1 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

10. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Covenant of Mayors/Európai Polgármesterek 

Szövetsége szervezethez való csatlakozásra 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

11. sürgősségi előterjesztés - zárt ülésre: Javaslat a Miskolc, Hunyadi út 3. szám (hrsz.2423) 

alatti ingatlan 791/1195 tulajdoni hányadának megvásárlására 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a zárt ülés napirendjére felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1) 

bekezdése alapján első javaslata, hogy összevontan vitassák meg az Önkormányzat 

költségvetésével, gazdálkodásával kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 1., 2., 4., 

valamint a sürgősségi 1. napirendeket. 

Kéri, szavazzanak a javaslatról. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 

javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Második javaslata, hogy Miskolc város és intézményeinek 

működését érintő napirendeket, azaz a meghívó szerinti 6., a sürgősségi 2., 8., 9. és 10. 

napirendeket szintén összevontan, nyílt ülésen tárgyalják. 

Kéri, szavazzanak a javaslatról. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 

javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Harmadik javaslata, hogy szintén összevontan tárgyalják az 

Önkormányzat ingatlangazdálkodásával kapcsolatos előterjesztéseket, a meghívó szerinti 5., 

valamint a sürgősségi 3. és 4. napirendeket. 

Kéri, szavazzanak a javaslatról. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 

javaslatot elfogadta. 

 



5 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Negyedik javaslata, hogy a Miskolc terület- és 

településfejlesztésével kapcsolatos előterjesztéseket, a meghívó szerinti 3., 7., és 8., valamint a 

sürgősségi 5., 6. és 7. napirendeket szintén összevontan, nyílt ülésen tárgyalják, majd azt követően 

zárt ülésre kerüljön sor. 

Kéri, szavazzanak a javaslatról. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 

javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kérdezi Képviselőtársait, hogy a napirendet illetően van-e 

javaslatuk, megállapítja, hogy nincs. 

 

Kéri, hogy szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról, figyelemmel a napirendről levett 

előterjesztésre, a napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre, valamint a tárgyalási sorrend 

megállapításáról hozott döntésekre. 

 

 

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

az ülés napirendjét – a napirendről levett előterjesztésre, a 

napirendre felvett sürgősségi előterjesztésekre, valamint az 

elfogadott tárgyalási sorrendre figyelemmel – a meghívóban 

foglaltak szerint állapította meg. 

 

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 

 

NYÍLT ÜLÉS: 

 

 

1. Javaslat az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 5/2014. (III.10.) önkormányzati 

rendelet módosítására (IV. negyedéves előirányzat módosítás) és kapcsolódó döntés 

meghozatalára 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

2. Javaslat az Önkormányzat 2015. évi költségvetésének megállapítására, a költségvetési 

rendelet megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

3. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének (TszT) és a Miskolc 

Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII.6.) önkormányzati 

rendeletének módosítására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

4. Javaslat az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot keletkeztető  ügyleteiből eredő 

fizetési kötelezettségei várható összegének megállapítására a 2016-2018. évekre 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

5. Javaslat egyes sportcélú ingatlanokkal kapcsolatos döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 
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6. Javaslat a Herman Ottó Múzeum és a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár 

létszámkeret emelésének jóváhagyására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

7. Javaslat a 2014-2020 közötti Terület- és Településfejlesztési Operatív Program forrásainak 

felhasználására vonatkozó Területi Kiválasztási Kritériumrendszer megalkotására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

8. Javaslat a ,,Miskolc városi villamosvasút fejlesztése” nagyprojekt előrehaladásáról szóló 

2014. szeptember - 2015. február közötti időszakra vonatkozó beszámoló elfogadására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

 

 

ZÁRT ÜLÉS: 

 

 

10. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

 

 

Sürgősségre felvett napirendek – Nyílt ülésre: 

 

 

1. Javaslat a Diósgyőr FC Kft. és a Miskolc Holding Zrt. közötti támogatási szerződés 

megkötésére 

 Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

2. Beszámoló a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégiában foglalt feladatok 2013-2014. évi 

teljesítéséről és Javaslat a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégia 2015-2016. évi cselekvési 

programjára 
 Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 
3. Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) önkormányzati rendelet módosítására, 

valamint a Miskolc, József A. u. 45. szám alatti épületben lakók részére önálló lakáspályázat 

kiírására 

 Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 
4. Javaslat a 306. jelű országos közút tulajdonviszonyainak rendezésére és a kapcsolódó 

döntések meghozatalára 

 Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

5. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének (TszT) és a Miskolc 

Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII. 6.) önkormányzati 

rendeletének módosítására 
 Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 
6. Javaslat a diósgyőri stadionrekonstrukció végrehajtása érdekében magántulajdonban lévő 

ingatlanok kisajátítás útján történő megszerzésére 

 Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 
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7. Javaslat a Történelmi Avast érintő intézkedések meghozatalára 

 Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 
8. Javaslat a város nevének használatáról szóló 19/1994. (V.3.) önkormányzati rendelet 

módosítására 
 Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 
9. Javaslat közterületen, önkormányzati tulajdonú épületen elhelyezett alkotások 

felülvizsgálatára, valamint a közterületek elnevezéséről, a házszámozás rendjéről és a 

művészeti alkotások közterületen történő elhelyezésének szabályairól szóló 18/2010 (VI.2.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
 Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 
10. Javaslat a Covenant of Mayors/Európai Polgármesterek Szövetsége szervezethez való 

csatlakozásra 
 Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

 

 

Sürgősségre felvett napirendek – Zárt ülésre: 

 

 

11. Javaslat a Miskolc, Hunyadi út 3. szám (hrsz.2423) alatti ingatlan 791/1195 tulajdoni 

hányadának megvásárlására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az Önkormányzat költségvetésével, gazdálkodásával kapcsolatos 

napirendek tárgyalásával kezdik munkájukat. 

 

1. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 5/2014. (III.10.) 

önkormányzati rendelet módosítására (IV. negyedéves előirányzat módosítás) és 

kapcsolódó döntés meghozatalára 
 

2. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2015. évi költségvetésének megállapítására, a 

költségvetési rendelet megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések 

meghozatalára 
 

4. napirend: Javaslat az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei várható összegének megállapítására a 

2016-2018. évekre 
 

1. sürgősségi napirend: Javaslat a Diósgyőr FC Kft. és a Miskolc Holding Zrt. közötti 

támogatási szerződés megkötésére 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A meghívó szerinti 2. napirendhez 17 képviselői módosító 

indítvány érkezett, valamint előterjesztői módosító indítvány benyújtására is sor került. 

 

Felkéri Farkasné Hadházi Ildikót, a Gazdálkodási Főosztály főosztályvezetőjét, hogy tegye meg 

szóbeli kiegészítését. 
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Farkasné Hadházi Ildikó: Három előterjesztésről szeretne röviden tájékoztatást adni. A 2014. évi 

költségvetési előirányzatuk utolsó negyedéves változásait mutatja be a IV. negyedéves korrekciós 

anyag. Az önkormányzatok gazdálkodásának alapját képezik a költségvetési bevételi és kiadási 

előirányzatok, év közben folyamatosan tájékoztatást adtak az előirányzatokban bekövetkezett 

változásokról az államháztartási törvény előírásainak megfelelően. Az előirányzatok a december 31-

i állapotokat mutatják be, ezzel fognak összehasonlításra kerülni majd a zárszámadásban az adatok. 

A IV. negyedéves korrekció összege 2.650.966.000 forinttal módosította a III. negyedévben 

megállapított módosított előirányzatot, így 2014-re a végleges előirányzata az Önkormányzatnak 

66.936.267.000 forintban állapítható meg. A beterjesztett korrekciós javaslatok tartalmaznak 

bevételekkel összefüggő módosításokat. Ezek a többletbevételek módosították az előirányzat 

összegét. Ezen kívül sor került még kiadásokon belüli átcsoportosításokra, és többletigényeket is 

tudtak beépíteni. 

A második előterjesztéssel kapcsolatban elmondja, hogy a stabilitási törvény és az államháztartási 

törvény előírásainak megfelelően a költségvetés elfogadását megelőzően be kell mutatni a 

költségvetési évet követő három évben az önkormányzat saját bevételi összegét, valamint az 

adósságot keletkeztető ügyletekből származó fizetési kötelezettséget. Ez az önkormányzatok 

adósságvállalási lehetőségeinek a felső határát jelenti, amely a saját bevétele 50%-át nem haladhatja 

meg. 1,2 milliárd forintos adósságot keletkeztető kötelezettséget állítottak be, amely nem egy 

jelenleg felvett hitelből eredő kötelezettség. 

A harmadik előterjesztés a 2015. évi költségvetés. Jelentős változás következett be a szociális 

területen, március 1-től a járásokhoz kerültek át feladatok az önkormányzatoktól, ezért a szociális 

terület kevesebb összeggel számol a költségvetésben. A bevételek nagyrészt a központi 

támogatásokból tevődnek össze. Bevezetésre került a feladatfinanszírozás, amely a jövőben is 

követendő forma. Kedvező helyzetben van 2015-ben is az önkormányzat, mert nem kell számolnia 

a 35 milliárd forintos adósságszolgálattal. Növekedtek a saját bevételek az adóbevételeknek 

köszönhetően. A kiadások tervezésénél szempont volt, hogy biztosítani tudják a biztonságos 

működést. Többletfeladatokat is tudott vállalni a város és a tavalyinál nagyobb összeget tudnak 

fordítani az egyes területekre. A beruházási feladatokkal kapcsolatosan elmondja, hogy indulnak 

EU-s pályázati forrással megvalósuló beruházások, amely Miskolc esetében több mint 35 milliárd 

forintot fog jelenteni. Kiemeli a 2015. évre vonatkozó nagyszabású feladatokat. Jelentős változás a 

költségvetésben, hogy betervezésre kerültek pénzforrások ingatlanvásárlásra. A költségvetéshez 

készült egy előterjesztői módosító indítvány, amely két tételt tartalmaz. Az egyik tétel a II. János Pál 

tér rendezésére 16 millió forint tartalék átcsoportosítását tartalmazza, a másik tétel azt tartalmazza, 

hogy a Miskolci Egyetemmel konzorciumban 550.559.000 forintot nyert el a város tudáspark 

létrehozására. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Főosztályvezető Asszony tájékoztatását. 

Kéri az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését a napirendek 

sorrendjében. 

 

Bizottsági vélemények: 

 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: az 1. és a 2. napirendi pontot tárgyalta és 

többségében támogatta az előterjesztések elfogadását. 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: az 1. és 2. napirendi pontot tárgyalta és 

többségében támogatta az előterjesztések elfogadását. 

 Pénzügyi Bizottság: az 1., a 2. és a 4. napirendi pontot tárgyalta, és többségében támogatta 

az előterjesztések elfogadását. 

 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: Az 1. és 2. napirendi 

pontot a bizottság tárgyalta és többségében támogatta. A 4. napirendi pontot szintén támogatta. 

 Egészségügyi és Szociális Bizottság: az 1. és 2. napirendi pontot tárgyalta és többségében 

támogatta az előterjesztések elfogadását. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. A hozzászólásra jelentkezett 

képviselőtársainak adja meg a szót. 

 

A vitában hozzászólók: 

 

Jakab Péter: A 2015. évi költségvetés véleménye szerint tökéletesen bemutatja a város jelenlegi 

állapotát, amely romlott. Ez alapvetően nem a városvezetés, hanem a Kormány hibája, amely 

jelentős forráselvonásokkal igyekszik csökkenteni az önkormányzatok mozgásterét. A városvezetés 

hibája az, hogy hogyan használja fel a szűkös forrásokat. A város 1,5 milliárd forint hitelt tervez 

felvenni azért, mert a Miskolc Holding nem tudja betölteni a funkcióját, mert nem tudja pótlólagos 

forrásokhoz juttatni a költségvetést, valamint a tagvállalatok zavartalan működését sem képes 

biztosítani. Ennek köszönhető az, hogy a költségvetés alapján 2,5 milliárd forintot kell az 

Önkormányzatnak a vagyonkezelő kasszájába tennie. Kétségbe vonja azt, hogy szükség van a 

Miskolc Holdingra, és annak vezetőire. Egy jó költségvetéstől a lakosság azt várja el, hogy 

minimálisan garantálja a létbiztonságot és maximálisan garantálja a közbiztonságot. Ez a 

költségvetés egyiknek sem felel meg. A közbiztonsággal kapcsolatban elmondja, hogy az arra szánt 

összeg alapján a városban már rendnek kellene lennie, de ez nem valósult meg. Felesleges sok 

rendészt és kamerát fizetni, ha nem járnak el. A város túl szegény ahhoz, hogy a vezetői ilyen 

hatásfokkal költsék az adózók pénzét. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában elmondja, hogy elgondolkozik azon, mi lenne, ha úgy 

járnának el, ahogy Képviselő Úr javasolja. Ha a közlekedési vállalatot nem támogatná a város, 

akkor a városban egy buszjegy 750-800 forintba kerülne, valamint ha a város nem támogatná a 

Városgazda Kht.-t, akkor nem lenne takarítás a városban. A kamerákra költött összeg kifizetődik, a 

napokban fedeztek fel két illegális szemétlerakót a segítségükkel. Ha az Avason azoknak a 

bérházaknak a felújítására nem adott volna a város pénzt, amelyekből a fészekrakók kiköltöztek, 

akkor az ott lakóknak saját pénzből kellett volna rendbe hozni azt a kárt amelyet a fészekrakók 

okoztak. A Képviselő Úr által elmondottak alapján nem kellene támogatni a városlakókat, minden 

feladatot rájuk kellene hagyni, hogy saját pénzből fizessék azokat. 

 

Soós Attila: Az előző választási ciklussal lezárult egy olyan folyamat, amely a város 

gazdálkodásának a tisztába tételéről szólt. A város gazdálkodása egyensúlyban van, a bevételeinek 

megfelelően tervezik a kiadásokat, és a várost a Kormány segítségével megszabadították egy több, 

mint 30 milliárdos adósságállománytól. A továbbiakban is a munkahelyteremtés, a biztonságos, 

élhető város és a helyi foglalkoztatottság növelése az, amit választási ígéretként be is akarnak 

tartani és tovább vinni. A jelenlegi költségvetés az előzőhöz hasonlóan egyre jobban szolgálja 

ezeket a célokat. Közbiztonságra a város minden eddiginél több forrást biztosít, a Kormánnyal 

karöltve fenntartják a települési támogatási rendszert a rászorulók érdekében. Komoly fejlesztések 

zajlanak a városban, a korábban félbehagyottakat befejezik, és az újonnan megkezdettek azt 

mutatják, hogy a város egyre népszerűbb mindenki számára. Az, hogy a Fejlesztési Miniszter arról 

beszélt, hogy az elmúlt években a városban közel 100 milliárd értékű fejlesztés valósult meg, és 

4000 munkahely jött létre, az azt mutatja, hogy jó úton jár a város és a városvezetés. 

 

Dr. Simon Gábor: Véleménye szerint a Soós Attila által elmondottaknak nincs köze a 

költségvetéshez, amely az önkormányzatiság felszámolását tükrözi. A városvezetés elfedi a bajokat, 

mert nem szólt, amikor a város elvesztette az oktatási intézményeit, elvették a kórházát, és 

megnyirbálták az Önkormányzat hatósági jogköreit. A feladatok elvonása az önkormányzatiság 

lényegét veszélyeztetik és a költségvetés szempontjából sem jók, mert nem teremt egyensúlyt 

abban. A költségvetés csak úgy van egyensúlyban, ha a város hitelt vesz fel. Az anyagból kitűnik, 

hogy 2039-ig 15 milliárd forintnyi hitelt kell visszafizetnie a városnak. A finanszírozási problémái 

abból fakadnak, hogy a város adóereje növekedett, így az állami támogatások csökkentek. 
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Molnár Péter: A rendszerváltás időszakában az akkori politikai erőviszonyoknak megfelelően 

kialakult egy állami és önkormányzati struktúra. A szocialista kormányvezetés alatt egyre több 

feladatot ruháztak az önkormányzatokra, azonban forrást nem adtak hozzájuk, ennek következtében 

az önkormányzatok eladósodtak, köztük Miskolc önkormányzata is. Felelőtlenség a korábbi 

városvezetés részéről, hogy ők ezt akkor nem tették szóvá. 2010-ben hozzá kellett nyúlni az 

önkormányzati struktúrához, átalakításokra volt szükség, így feladatok kerültek el tőlük, amelyek 

állami felelősségek lettek. Ezzel tehermentesítve lettek az önkormányzatok, amelyeknek az a 

felelőssége, hogy a saját intézményeit, cégeit megfelelően fenntartsa úgy, hogy ennek megfelelően 

egyensúlyban legyen a költségvetés. A jelenlegi költségvetésben nem szerepel az a 3 milliárdos 

tétel, amely azt a célt szolgálta, hogy a korábban felelőtlenül felvett hiteleket visszafizessék belőle. 

Ez az összeg az Önkormányzatnál maradt, ezért tudták elindítani a Salkaházi Sára programot. A 

korábbi városvezetéssel ellentétben felelős gazdaságpolitikát folytatnak. 

 

Badány Lajos: A központi támogatások megvonása következtében az évek alatt a város 

költségvetése közel a felére zsugorodott, így a mozgástere jelentősen csökkent. A városvezetés nem 

hosszú távú stratégiában gondolkodik, hanem túlélésre rendezkedett be. Fejlesztésre szerény 

összegeket szán, alacsony a saját forrás összege, döntően központi forrásokra hagyatkozik, a hiányt 

pedig hitelfelvételekkel igyekszik eltüntetni, amelynek törlesztése a következő ciklusra marad. 

Hosszú távon adósságcsapda fog kialakulni. A városüzemeltetésre 2015-ben feleannyi pénz jut, 

mint korábban, ezen belül a fejlesztésekre 80%-kal jut kevesebb. Az évre összesen három 

pályázatot nyert el a város, a benyújtandó pályázatok száma pedig kettő, csupán 90 milliárd forint 

értékben. Amikor az ország még nem volt uniós tag, akkor a város lényegesen nagyobb pályázati 

összegekre számíthatott. 

 

Dr. Kovács László: A város ebben az évben sokkal nagyobb összeget fordít a szociális területre, 

mint az előző városvezetés az utolsó évében. Nem igaz az, hogy a szociális kiadásokra keveset 

fordítanak, mert jelenleg közel 600 millió forint áll erre rendelkezésre, míg 2010-ben ez az összeg 

88 millió forint, 2013-ban pedig 104 millió forint volt. Ebből olyan politikai üzenete vonható le a 

városvezetésnek, hogy megbecsülik azokat, akik évtizedeken keresztül Miskolcon és Miskolcért 

dolgoztak, valamint az, hogy Miskolc a Kormánnyal közösen nem az éves költségvetésre 

támaszkodik, hanem kikerült a vesztes pozícióból. 

 

Nagy-Korsa Judit: Véleménye szerint a Salkaházi Program nem szociális program, mert mindenki 

egyformán részesül belőle, nyugdíjának összegétől függetlenül. Senki nem hozta szóba azt, hogy 

meg kell emelni az étkezési hozzájárulást 10%-kal annak ellenére, hogy Magyarországon nincs 

infláció. Igazságosabban kellene elosztani a pénzeket az óvodák és a könyvtár tekintetében. A 

Salkaházi Programot át kellene gondolni, mert igazságtalanul kerülnek kiosztásra a támogatások. 

 

Bartha György: Választókerületét érintő problémákról szeretne beszélni. A Bölcs utca útterve 

2014-ben elkészült, érvényes engedélyekkel rendelkezik és azt a tájékoztatást kapták, hogy a 2015. 

évi költségvetésben meg lesz jelenítve ennek a kerete, de a költségvetésben ez nem szerepel. A 

másik probléma a Mária és a Csavar utca vízelvezetése. Hivatalos kötelezés áll fenn a megépítésre, 

amelyet a városvezetés nem vesz figyelembe. Kérdése, hogy mikor lesznek ezek a problémák 

megoldva, mert a költségvetésben ezeknek nincs nyoma. 

 

Dr. Simon Gábor: Korábbi felszólalását szeretné folytatni. Az Önkormányzat forrás lehetőségei 

nem bővültek, amely nem csak a bevételi, hanem a kiadási oldalt is érinti. Ennek mértéke 4 milliárd 

forint, amelyből a szociális ellátórendszer csupán 1 milliárdot tesz ki. Ebből látszik, hogy az 

Önkormányzat lehetőségei folyamatosan szűkülnek. Ennek eredménye az, hogy csökken a 

városüzemeltetési feladatokra költhető összeg, a közlekedés támogatása, stagnál a Városgazda 

tevékenysége, beleértve a közmunkaprogram finanszírozását is. Véleménye szerint ezek 

kedvezőtlen tendenciák, amelyek a beruházásoknál is tetten érhetők, amely azt eredményezi, hogy a 
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miskolci cégek kevesebb munkát kapnak. Nem ért egyet a Molnár Péter képviselő úr által korábban 

elmondottakkal, a költségvetés nincs egyensúlyban, közel 14 milliárd forint a hiány. Működés 

tekintetében még nem volt ilyen mértékű hiány a város történetében. A költségvetés így nem 

támogatható. 

 

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: A költségvetés biztosan jó, ezt az is bizonyítja, hogy az ellenzék nem 

adott be több módosító indítványt, amely azt jelenti, hogy nem találtak benne kifogásolható dolgot. 

A két bíráló oldal közül az egyik már leszerepelt azáltal, hogy több éven keresztül olyan 

költségvetést állított össze, amelyre azt írta az Állami Számvevőszék, hogy pazarló gazdálkodás. A 

másik oldal pedig még soha nem állított össze költségvetést. A korábban elhangzottakkal 

kapcsolatban elmondja, hogy nem igaz az, hogy nincs egyensúly, ugyanis ha nincs egyensúlyban, 

akkor nem lehet benyújtani költségvetést a Közgyűlés elé. Ezt törvény írja elő. Az MSZP mindig 

megkérdezi, hogy lesz-e hitelfelvétel, amelyre azt a választ kapják, hogy nem, de mégis mindig ezt 

mondják. Hangsúlyozza, hogy a város hitel felvétele nélkül működik. A pályázati összeggel 

kapcsolatosan elhangzottakra válaszul elmondja, hogy nincs másik olyan város, amely ekkora 

fejlesztést tud végrehajtani. 

 

Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. 

 

Dr. Tompa Sándor: Kérdése, hogy ha a felére csökkentek a főösszegek, akkor melyek azok a 

területek, amelyeknél abszolút visszaesés van és csökkentek az összegek, és mi az a terület, amely 

növekedett és miből. Az anyag azt írja, hogy Miskolc növekedési pályára állt, de a 2011-es és a 

2015-ös terveket összevetve az látszik, hogy például az iparűzési adó tekintetében nagyjából 

ugyanolyan összeg szerepel. 

 

Pakusza Zoltán: A Soós Attila képviselő úr által korábban elmondottak alapján a költségvetésnek 

azt kell eredményeznie, hogy a városban megáll a lakosságszám csökkenése, azonban ez már nem 

az első költségvetése a jelenlegi városvezetésnek, így ennek az eredménynek már most látszódnia 

kellene, azonban ez nincs így. Az elmúlt öt évben az öregedési index 130%-ról 160%-ra növekedett 

a városban. Januárban 23%-kal volt rosszabb a munkanélküliségi mutató az országos átlagnál. A 

lélekszám alig 160 ezer fő. Az elmúlt öt évben több mint ötezer fővel csökkent a lakosság, az elmúlt 

4 évben közel háromezer működő vállalkozás szűnt meg. A helyi vállalkozások nem kapnak 

szerepet, más város vállalkozói kapják meg a miskolci lehetőségeket. A dolgozók nettó átlag havi 

keresete elmarad az országos átlagtól. A Holdingnak az lenne a szerepe, hogy besegít a város 

költségvetésébe, nem pedig fordítva. Ehhez olyan szakemberekre lenne szükség, akik ezzel 

tisztában vannak. Az ellenzék többet tudna a Holdingról, ha a felügyelőbizottságból nem lennének 

kizárva. Többet költenek a közbiztonságra, azonban azt is szükséges vizsgálni, hogy milyen ennek a 

hatásfoka. Molnár Péter képviselő úr által elmondottakkal kapcsolatban elmondja, hogy nem 

változott semmi, a szocialista kormány több feladatot adott az önkormányzatoknak és elvette a 

pénzt, a jelenlegi Kormány pedig elveszi a feladatokat és a feladatokhoz mérten jóval több pénzt 

vett el. 

 

Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában elmondja, hogy a Miskolc Holding és tagvállalatai a 

miskolciak pénzével gazdálkodnak. Ha azt gondolják, hogy ebből a pénzből kellene a város 

költségvetésébe betenni, akkor rossz úton járnak. A köznek közpénzből szolgáltatnak, ha ebből a 

pénzből elvesznek, akkor a miskolciak pénzéből vesznek el. Ha nem támogatnák, akkor a 

közszolgáltatások árait meg kellene emelni. Ezt azért emeli ki, hogy eloszlassa az ezzel kapcsolatos 

ködöt. 

 

Kovácsné Budai Mária: Módosító indítványt nyújtott be a választókerülete közvilágításának 
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kiépítésére a Wass Albert és a Forrásvölgy utca vonatkozásában. Itt több gyermekes család lakik 

életvitelszerűen. Ez nagyban hozzájárulna balesetmentes közlekedéshez az esti órákban, így arra 

kéri képviselő társait, hogy támogassák javaslatát. 

 

Katona Ferenc: Költségvetés tekintetében addig nyújtózkodnak, ameddig a takarójuk ér. A 

kötelező kiadásokra rendelkezésre áll a fedezet, és az önként vállalt feladatokra is jut. Örvendetes, 

hogy a turisztikai bevételek növekedtek, ami azt jelenti, hogy van miért a városba jönni, ezért 

szükség van a turisztikai marketingre is. Módosító indítványt nyújtott be a körzetét illetően, mert 

nagy terület tartozik hozzá, így a saját keretéből nehézkes támogatni, így kéri képviselő társait, 

hogy támogassák. 

 

Pakusza Zoltán: A Jobbik frakció korábban indítványt nyújtott be, amelyben arra tettek javaslatot, 

hogy a Miskolc Holding számoljon be a Közgyűlésnek. Ezt a javaslatot a városvezetés nem 

támogatta. Örömmel fogják venni, ha a felügyelőbizottságban az ellenzéki képviselők számára 1-1 

helyet biztosítanak. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, hogy a napirend kapcsán tegye meg 

felszólalását. A Holdingnak és a Felügyelőbizottságnak nincs köze a költségvetéshez. 

 

Pakusza Zoltán: Nem ért egyet Polgármester úrral, mert a Holding Miskolc városhoz és a 

költségvetéshez tartozik. Polgármester Úr beszélt ködoszlatásról a Holdinggal kapcsolatban, ezért 

beszél róla. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Nincs köze a költségvetéshez a Miskolc Holding struktúrájának és 

felügyelőbizottságának. Megvonja Képviselő Úrtól a szót. 

 

Badány Lajos: Reagálva a Nánási-Kocsis Norbert által elmondottakra elmondja, hogy nem 90 

milliárdos pályázati pénzről van szó, hanem 90 millióról, amely szerény összeg. 2014. augusztus 

28-án jelent meg az Európai Unió hivatalos lapjában a 2012 és 2014. évi kereskedelmi hitelek 

közbeszerzésére a felhívás 2 milliárd 947 millió 909 ezer forint összegben. Az eljárást lezáró döntés 

2015. február 13-án volt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatásul elmondja, hogy nulla forintot vettek fel belőle. Ez 

lehetőségként rendelkezésükre áll, de nem szeretnék felvenni. 

 

Dr. Tompa Sándor: Ma már az önkormányzat nem önkormányzatként működik, nincs befolyása a 

városlakók mindennapi életére. Először az oktatást és az egészségügyet vonták el. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri Képviselő Urat, hogy a napirendről beszéljen. 

 

Dr. Tompa Sándor: Megkereste az előterjesztésben, hogy mennyit költenek oktatásra és 

egészségügyre, erről szeretne tájékoztatást adni. Ha összevetik a korábbi költségvetéssel, látszik, 

hogy a Science Múzeum az idei előterjesztésben már nincs benne. Az is szerepel az anyagban, hogy 

az MVK Zrt.-t az Önkormányzat december 31-ig fenntartja, ami azért érdekes, mert a napokban a 

Városgazdálkodási-és üzemeltetési Bizottság zárt ülésen egy tőkeemelésről döntött. Kérdése, hogy 

mi a városvezetés terve a vállalattal. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A vállalatnak üzemelnie kell, szállítania a miskolciakat. Fejleszteni 

szeretnék, és nemrég volt egy pályázat melynek keretein belül 70 gázüzemű busz beszerzéséről 

döntöttek. 
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Dr. Nehéz Károly: Elhangzott az ellenzék részéről, hogy 10%-kal növelik az étkezési hozzájárulást 

az óvodákban. Ez azért szükséges, mert szeretnék a gyermekek étkezését minőségibbé és 

egészségesebbé tenni. Az is elhangzott, hogy egyenetlen az óvodák finanszírozása. Ez azért van, 

mert a bevételüket a szülők által befizetett összegek határozzák meg. 

Kéri képviselőtársait, hogy támogassák módosító indítványát, amely arról szól, hogy Tapolcán a 

Bagoly és a Szitakötő utcákban szükséges lenne az aszfaltozás és a vízelvezetés megoldása. 

 

Gazdusné Pankucsi Katalin: Az ellenzéki képviselők folyamatosan ostorozzák a költségvetést. 

Főleg az a képviselő, akitől Bükkszentlászlón olyan feladatokat és problémákat örökölt, amelyeket 

a mostani költségvetés fog majd megoldani. Ilyen probléma a temetőhöz vezető út, amely a tavalyi 

évben leszakadt. A pályázathoz szükséges önrészt a költségvetés fogja megadni. Másik probléma a 

patakmeder támfalának a rendbetétele, amelyre szintén a jelenlegi költségvetés fog megoldást adni. 

Ide lehet sorolni a Komlóstetőn található Szántó-Kovács utcában megvalósuló járdaépítést is. 

Véleménye szerint elődjének is lett volna lehetősége ezeknek a problémáknak a megoldására. 

 

Nagy-Korsa Judit: A Dr. Nehéz Károly képviselő úr által elmondottakra szeretne reagálni. 

Megérti, hogy egészségesebben szeretné táplálni a gyermekeket, de ha nincs infláció, akkor miért 

van szükség 10%-os emelésre? Kérdése, hogy nem lenne-e elég kisebb mértékű emelés. Az 

óvodákkal kapcsolatban elmondja, hogy arra szerette volna felhívni a figyelmet, hogy a Belvárosi 

Óvodának kevesebb bevétele van ugyanannyi dolgozóval, az Avasi Óvodában dolgozók fizetése 

mégis alacsonyabb, hiába több a bevételük. 

 

Jakab Péter: A Holdingnak az lenne a feladata, hogy menedzselje a város gazdálkodását. Ennek 

ellenére 2010 óta 9 milliárd veszteséget halmozott fel. Nem ez lenne a feladata, hanem az, hogy 

nyereséget termeljen és aztán azt vissza kell tenni az emberek zsebébe, hogy csökkenteni lehessen 

például a bérletek árát. Az étkeztetés díjának emelésével kapcsolatban elmondja, hogy az Oktatási 

Bizottság ülésén azt mondta Osztályvezető Asszony, hogy az infláció miatt van szükség az 

emelésre. Kérdése, hogy miért volt erre szükség. 

 

Dr. Kovács László: A választókörzetében két fejlesztésre hívja fel a figyelmet. Egyik fejlesztésként 

a Palota utcán az egyik híd rekonstrukciós költségei szerepelnek a költségvetésben, a másik pedig a 

2014-ben kialakult helyzet, amely során a kisvasúti átjárónál a telkek elkerítése folytán a gyalogos 

közlekedést megszüntették, amely szintén szerepel a költségvetésben. 

Módosító indítványt nyújtott be, amely arra vonatkozik, hogy az erre szánt összeget emeljék meg 5 

millió forinttal. A város egészségügyi költségvetésében évek óta szerepelt a humán papillomavírus 

elleni védőoltás, amely a későbbi méhnyakrák megelőzésére szolgál. Ez a védőoltás ingyenesen 

beszerezhető lesz, így 3,5 millió forint keret felszabadult, így azt a fertőző agyhártyagyulladás 

megelőzésére tudják fordítani. 

 

Bartha György: Gazdusné képviselő asszony felszólalására reagál. A Bükkszentlászlói hegyi úttal 

kapcsolatban elmondja, hogy ha az a több napos esőzés miatt leszakad, és azért az előző képviselő a 

hibás, akkor az hozzá nem értést tükröz. A patak támfalával kapcsolatban elmondja, hogy 2012-ben 

Polgármester Úr elfogadta a meghívását és végigjárták azt. Polgármester Úr elrendelte négy 

pontnak az azonnali kijavítását. Képviselősége alatt körülbelül 30 milliót költött a támfalra. Nem 

igaz az, hogy nem foglalkozott a problémákkal. 

 

Novák Józsefné: Módosító indítványt nyújtott be az Észak-Kiliánban található Dorottya utcai 

járdával kapcsolatosan, mert bizonyos ingatlanok előtt az használhatatlan és rendkívül 

balesetveszélyes. Kéri a Közgyűlést, hogy támogassa azt. 
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Dr. Nehéz Károly: Nagy-Korsa képviselő asszony felszólalása kapcsán elmondja, hogy 

kormányrendelet határozza meg a gyermekek étkeztetésére vonatkozó szabályokat, ez indokolja az 

emelést. 

 

Deák-Bárdos Mihály: Szintén nyújtott be módosító indítványt, a Görögszőlő utca felújítása 

kapcsán, mert rossz állapotban van. Az ott lakók régóta kérik a felújítást, így kéri, hogy támogassák 

azt. 

 

Szilágyi Szabolcs: Tájékoztatásul elmondja, hogy a Jobbik három módosító indítványt is benyújtott 

a Szirom utca és a Koncsorgó utcák aszfaltozására, az Avastetői Óvoda Szilvás utcai tagóvodája 

udvarának fejlesztésére. Ha a költségvetés jó, akkor bizonyára nem okoz problémát ezek 

támogatása. 

 

Hubay György: Módosító indítványt nyújtott be egy autóparkoló megépítésére a Thököly utcában. 

Erre azért van szükség, mert ez a rész sűrűn beépített, így parkolóhely indokolt. A tavalyi évben a 

Bársony János és a Gálffy Ignác utcában már épült parkoló, azonban ezek is kevesek. Kéri, hogy az 

általános tartalékkeret terhére kerüljön kialakításra, és támogassák azt. 

 

Soós Attila: Az ellenzéki képviselők által mondottak nem azt mutatják, hogy bármilyen 

szempontból a város és a lakosok érdekét képviselnék. Amióta ezen vezetés által működik Miskolc 

a költségvetés segítségével megszabadult a város 36 milliárd forint adósságtól, négyezer 

munkahelyet teremtett, 100 milliárd forint fejlesztési összeghez jutottak, befejezték a Zöld Nyíl 

projektet, itt vannak az új villamosok, elkészült a főutca, lezárják a fészekrakó projektet, 

felszámolják a nyomortelepeket, elkészült a Selyemréti strand, tiszta az ivóvízbázis, 

szennyvízhálózat épült a város nagy részén, megszüntették az árvízveszélyt, felújítják az iskolákat 

és óvodákat. Kihangsúlyozza, hogy a városért kell dolgozniuk, nem ellene. 

 

Az ülés Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. 

 

Glatz Katalin: Módosító indítványt nyújtott be, melyben javasolta, hogy az Avas I.-II. üteme 

között elterülő kihasználatlan füves területen alakítsanak ki egy olyan közösségi teret, melyet az ott 

élő lakosok használhatnának sétára, kiülős beszélgetésekre, melyre jelenleg nincs lehetőség. 

Esztétikailag is kellemesebb lenne így a környezet, mint jelen állapotában. 

Ugyanezen a területen edzőpályának használt, eszközökkel ellátott kis terület is van, annak a 

felújítását, esetleges bővítését is javasolja. 

 

Hollósy András: Módosító indítványát indokolja, melyet a Gyula utca 54. szám lakóközösség 

nevében tett. Hosszú évtizedes probléma, ami 25-30 családot érint, hogy nem tudják kulturált 

körülmények között megközelíteni otthonukat. Javaslata aszfaltozásra és a csapadékvíz elvezetésére 

vonatkozik, melyhez képviselőtársai támogatását kéri. 

 

Barta Gábor: Módosító javaslatának fontosságát fejti ki, mely a Koboz utcai orvosi rendelő 

akadálymentesítésére és a legfontosabb felújítására vonatkozik. 

 

Jakab Péter: Soós képviselő úrnak címezi szavait, hogy a városvezetés munkájának eredménye az 

Miskolcon, hogy ma az emberek 65%-a él a létminimumon vagy az alatt. A vezetés ilyen 

körülmények között mondott nemet a legutóbbi Közgyűlésen a miskolciak fizetésemelésére. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Válaszul elmondja, abban a közgyűlési vitában is elmondták, hogy 

az az indítvány, melyet benyújtottak, az célt tévesztett, mert törvénymódosítást akartak 

kezdeményezni. 
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Dr. Tompa Sándor képviselő úr szót kér, de nem adja neki meg a szót személyes érintettség 

kapcsán. 

 

Molnár Péter: Véleménye szerint a szocialista képviselőknek a költségvetés kapcsán alázattal 

kellene beszélni, de legalábbis a 2002-2010-es időszakról, ami alatt regnáltak. 2010-ben a jelen 

vezetés nem tiszta lappal indult, több év kemény munkájába telt, hogy elérkezhettek tavaly ahhoz, 

hogy egyensúlyba került a költségvetés. Köszönhető ez a Fidesz-KDNP önkormányzat konzekvens 

munkájának és a kormányzat hathatós érdemi támogatásának. 

Egy korábbi hozzászólásra reagál, hogy nyersanyag-normáról van szó, nem a térítési díjakról. 

Az Oktatási Bizottság elnökeként is tájékoztatja Nagy-Korsa képviselő asszonyt, hogy minden 

óvodapedagógus a Kjt. szerint került besorolásra, az eltérés a korukból és a munkával töltött évek 

számának különbségéből adódhat. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Dr. Tompa Sándor ügyrendi javaslatot kíván tenni, megadja neki a 

szót. 

 

Dr. Tompa Sándor: Az SZMSZ 26.§ (1) bekezdésére hivatkozik, mely arról szól, hogy a települési 

képviselő ügyrendi javaslatot tehet azzal a céllal, hogy felhívja az elnök figyelmét, az eljárási 

szabályok megsértésere. 

Hivatkozik továbbá a 27.§ (1) bekezdésére, mely alapján kezdeményezi, hogy személyes érintettség  

címén kapjon szót, negatív környezetben említette Polgármester úr a nevét, ezért kér szót. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Ügyrendi javaslat lévén szavazniuk szükséges arról, hogy Dr. 

Tompa Sándor képviselő személyes érintettség kapcsán kapjon-e szót. 

Kéri, hogy szavazzanak az ügyrendi javaslatról. 

 

A Közgyűlés 9 igen, 15 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

az ügyrendi javaslatot nem fogadta el. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megadja a szót a következő felszólalásra jelentkező képviselőnek. 

 

Dr. Simon Gábor: Molnár képviselő úr szavait idézi, miszerint 2010 óta sikerült helyrehozni a 

költségvetést, és egyensúlyi állapotot hoztak létre, mellyel szemben elmondja, hogy 2010-ben volt 

egyensúly, de a mostani költségvetésben nincs. A kormánypárti képviselőknek ismernie kellene az 

előterjesztést. Az előterjesztésben szerepel 1,5 milliárd forint hitel, amivel terveznek, a 

felszólalásokban pedig egyensúlyról beszélnek, pedig egyensúlytalanság van. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: A kérdésére választ fog kapni. 

 

Szécsényi Mariann: Módosító indítványát indokolja, mely Martin-Kertváros központi 

problémájára, az utak javítására, karbantartására irányul. Több utca is gyors beavatkozást igényel. 

Indítványa a Tisza utcára vonatkozik, az ottani lakosok kérését továbbítja. Az utcában sok 

kisgyermekes család él, autóval és gyalogosan nehéz, kerékpárral vagy babakocsival szinte 

lehetetlen a közlekedés, különösen a csapadékos időkben. 

 

Molnár Péter: A költségvetés kapcsán benyújtott módosító indítványát indokolja, mely a Király 

utca 7.-29. szám előtti járda és útszakaszra vonatkozik. 12 lépcsőház, közel 400 lakás van ezen a 

szakaszon, tehát nagyon sokan használják ezt az útszakaszt, amely nagyon leromlott állapotban van. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, 

a napirendek feletti vitát lezárja. 

Kérdezi Alpolgármester Urakat, hogy kívánnak-e a vitában elhangzottakra reagálni? Pfliegler Péter 
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alpolgármester úr szót kér. 

 

Pfliegler Péter alpolgármester: A vitában elhangzott felszólalásokra reagál. 

Badány képviselő úr azt mondta, hogy az EU csatlakozás előtt Miskolcnak sokkal több támogatás 

jutott, mely véleménye szerint hozzá nem értésről ad tanúbizonyságot. Sok százszorosa jut 

Magyarországnak és Miskolcnak is. 

Simon képviselő részéről az hangzott el, hogy a közmunkaprogram finanszírozása csorbát szenved. 

Válaszul elmondja, hogy a Kormány 2015-től nagyobb állami szerepvállalást nyújt a városoknak, 

valamint az egész közmunkaprogram szerkezete megváltozott, erre is figyelemmel kell lenni. 

Pakusza képviselő említette a lakosságszám csökkenését, melyre tájékoztatásul elmondja, hogy 

Magyarországon leállt a lakosságszám csökkenése, ill. legalábbis jóval kisebb számban csökken, 

mint az elmúlt 10-15 évben, ami óriási eredmény. Ezt nem lehet egy-két év alatt megváltoztatni, de 

a tendencia tökéletes. Ez betudható a 2010 óta regnáló kormány családvédelmi pozitív 

intézkedéseinek, melyeket Miskolcon próbálják segíteni, és a lehetőségek szerint hozzátenni – 

lakásprogrammal, munkahelyteremtéssel. Hisz abban, hogy Miskolcon nemcsak, hogy megáll a 

lakosság számának csökkenése, hanem ellenkező tendenciát is fog mutatni. 

Az igaz, hogy a munkanélküliségi mutató rosszabb Miskolcon, mint Magyarországon. Az elmúlt 

2,5 évben viszont a magyarországi munkanélküliségi mutató az Európai Unió tagországai között a 

leginkább csökkent és a legalacsonyabb mértékben van. Mikor átvették a városvezetést, Miskolcon 

is nagyobb volt a munkanélküliségi létszám. Azt viszont nem lehet megkérdőjelezni, hogy több 

mint négyezer munkahelyet teremtettek, ez a fontos. 

Tompa képviselő úr azt mondta, hogy az Önkormányzatnak nincs befolyása a város lakosságára. 

Válaszul elmondja, hogy óvodákat újítottak fel, utakat, szennyvízcsatornákat építettek, felszámolták 

a nyomortelepeket, és a felsorolás nem teljes. Véleménye szerint ezek azok az intézkedések, 

amelyekkel pozitívan lehet befolyásolni a város lakosságának az életét. 

Jakab képviselő úr szavait, miszerint szemétben úszik a város, visszautasítja. Az tény, hogy van 3-4 

olyan helyszíne a városnak, ahova folyamatosan illegálisan leteszik a szemetet, de mindent 

megtesznek annak érdekében, hogy ez megoldásra kerüljön. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Hozzá kíván szólni az elhangzottakhoz. A 2015. évi költségvetés 

ars poeticája a szabadság. Soha nem szabad elfeledkezni a múltról, sem a távoli, sem a 

közelmúltról. Miskolc 2010-ben közel volt ahhoz, hogy elveszítse a költségvetési szabadságát az 

előidézett helyzet miatt. Négy év munkájának eredményeképpen 2014-re Miskolc újra szabad város 

lett. Fenn akarják tartani azt a gazdaság orientált politikát, mely a beruházást helyezi előterébe, 

kiemeli az autóipari beruházásokat, valamint a turisztikát. Ezen gazdasági orientáltság szellemében 

tervezték meg a 2015. évi költségvetést. 

A vitában elhangzottal ellentétben meg tudják hagyni a Miskolc Holding Zrt.-nek azt a szabadságát, 

hogy a dolgával foglalkozzon, a gazdaság szervezéssel, a közüzemi szolgáltatások irányításával, 

valamint a közüzemi szolgáltatók folyamatos fejlesztésével. Ha nem lenne költségvetési 

szabadságuk, akkor ezt a költségvetést nem az Önkormányzat, hanem a hitelező bankok írták volna. 

Számba veszi mindazon fejlesztéseket, intézkedéseket, melyeket az elmúlt időszakban tettek. 

 

Munkájukat Miskolc város és intézményeinek működését érintő napirendek tárgyalásával folytatják. 

 

 

6. napirend: Javaslat a Herman Ottó Múzeum és a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi 

Könyvtár létszámkeret emelésének jóváhagyására 

 

2. sürgősségi napirend: Beszámoló a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégiában foglalt 

feladatok 2013-2014. évi teljesítéséről és 

 Javaslat a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégia 2015-2016. évi 

cselekvési programjára 
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8. sürgősségi napirend: Javaslat a város nevének használatáról szóló 19/1994. (V.3.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
 

9. sürgősségi napirend: Javaslat közterületen, önkormányzati tulajdonú épületen elhelyezett 

alkotások felülvizsgálatára, valamint a közterületek elnevezéséről, a 

házszámozás rendjéről és a művészeti alkotások közterületen történő 

elhelyezésének szabályairól szóló 18/2010 (VI.2.) önkormányzati 

rendelet módosítására 
 

10. sürgősségi napirend: Javaslat a Covenant of Mayors/Európai Polgármesterek 

Szövetsége szervezethez való csatlakozásra 
 

Dr. Kiss János alpolgármester: A sürgősségi 8. napirendhez módosító indítvány került 

benyújtásra, megkérdezi Pfliegler Péter alpolgármester urat kíván-e szóbeli kiegészítést tenni, 

megadja a szót. 

 

Pfliegler Péter alpolgármester: Rövid tájékoztatást ad arról, miért érdemes csatlakozni az Európai 

Polgármesterek Szövetségéhez. 2008. óta működik ez a szervezet kb. 6000 aláírással rendelkezik, 

37 magyar önkormányzat csatlakozott, ez nagyjából 200 millió európai polgár képviseletét jelenti. A 

szervezet önkéntes elkötelezettséget vállal az energiahatékonyság növelése, a megújuló 

energiaforrások használata, tehát a fenntartható fejlődés iránt. Mi lehet más Miskolcnak fontos mint 

ezen célok követése. A csatlakozás, valamint a kapcsolódó energiahatékonysági és szén-dioxid 

csökkentési törekvések összhangban vannak Miskolc törekvéseivel és programjaival a csatlakozás 

elősegítheti ezek megvalósítását. A belépés díjtalan, és számos előnnyel jár, pl. az uniós támogatási 

programokban való előnyösebb pozíciót is jelentheti Miskolc számára. Kéri, hogy támogassák a 

javaslatot. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni a kiegészítést. 

Megkérdezi Kiss Gábor alpolgármester urat kíván-e szóbeli kiegészítést tenni, megadja a szót. 

 

Kiss Gábor alpolgármester: A Herman Ottó Múzeum és a Könyvtár létszámbővítésével 

kapcsolatosan szeretne átfogó képet nyújtani. Kiemelt feladat a létszámgazdálkodás. A Múzeum 

esetében a városi kiállítóterek mellett komplexebb feladatai is vannak, pl. a beruházásokhoz 

kapcsolódó régészeti feltárások, így indokolt, hogy egy 10-15 fő mozgó létszámmal tudjon 

gazdálkodni. Megtakarítást jelent, hiszen ezt a létszámot munkaerő kölcsönzőn keresztül vette 

igénybe eddig a múzeum. Hasonló feladatot jelent az őrzés-védelem, amely hangsúlyozottan 

állandó feladat, így munkaviszonyban sokkal kedvezőbben ellátható, mint az eddigi szerződéses 

jogviszony keretében. Minden esetben megtakarítást eredményez, a munkabér forrása rendelkezésre 

áll. A könyvtár esetében nemcsak városi, hanem megyei feladatokról is szó van. A feladat 

ellátásához elkülönített keret van, amelyet a város feladatfinanszírozásban megkap, ennek terhére 

fogja tudni növelni a könyvtár a létszámot, gépkocsi vezetővel, könyvtárossal és segéderővel. Kéri, 

hogy támogassák az előterjesztésben megfogalmazott határozatot. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni a kiegészítést. 

Felkéri Dr. Miklós Béláné aljegyző asszonyt, hogy a közbiztonsággal kapcsolatos előterjesztést 

egészítse ki. 

 

Dr. Miklós Béláné: Az előterjesztés egyrészt tájékoztatást nyújt a közbiztonsági és bűnmegelőzési 

stratégia 2013-2014. évi cselekvési programjának végrehajtásáról, másrészt azokat az intézkedési 

javaslatokat fogalmazza meg a 2015-2016. évekre vonatkozóan, amelyek javítják a közrendet és a 

közbiztonságot, és a bűnmegelőzési tevékenységet hatékonyabbá teszik. 
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A beszámolóban a rendőrség, a polgárőrség, a rendészet, a MESZEGYI és a területen dolgozó más 

szakemberek elmúlt évi munkájáról nyújt képet, valamint a különféle közbiztonsági programok 

megvalósításáról, a Máltai Szeretetszolgálat munkájáról. 

A 2015-2016. évi cselekvési program alkalmazkodik a hatályos Nemzeti Bűnmegelőzési 

Stratégiához, tartalmazza a célok megvalósításához szükséges eszközöket, a felelősöket, 

közreműködőket és a végrehajtási határidőket. A bűnmegelőzés módszerei sokrétűek, a cselekvési 

program főként a bűnalkalmak korlátozására irányuló intézkedéseket, a megfelelő védekezés 

alkalmazását, a hatékony rendészeti tevékenységet, a tájékoztatás és propaganda jelentőségét, az 

érintett személyek szervezett összehangolt munkáját tekinti elsődlegesnek. A következő két év 

kiemelt feladata a fiatalok kábítószer fogyasztásának megakadályozása. A területen dolgozó 

szakemberek tapasztalatai szerint főként a középiskolások körében terjed el a drogfogyasztás, így 

egy olyan terv kidolgozása vált szükségesé, amelyben együttműködnek az oktatás és a 

drogprevenció területén dolgozó szakemberek. Elrettentő tájékoztató anyagok terjesztését tervezik, 

az eddig megkezdett programokra építve dolgoznak majd, de új eszközök igénybevételét is 

szükségesnek tartják. Erősíteni fogják a vendéglátó és szórakozó helyek ellenőrzését, és terveik 

szerint nagyobb szerepet szánnak az oktatási intézmények képviselőinek. A cselekvési program új 

eleme a drogfogyasztás visszaszorítása érdekében az oktatási intézményekkel együttműködve egy 

Miskolci Középiskolák Drogellenes Összefogása tárgyú program elindítása. Ennek lényege az 

lenne, hogy szakemberek szakmai szervezetek véleménye alapján kiválasztanák azt a középiskolát, 

amelyik ezen a területen már eredményesen dolgozott, és ott egy mintaprojektet valósítanak meg. 

Ezek az intézkedések nyilván nagyobb költségvetési forrást igényelnek, maga a rendészeti 

tevékenység is többletforrást igényel, de ezek a változások kézzelfogható eredményeket hozhatnak. 

Azt tervezik, hogy minden választókerületben lenne egy olyan állandó rendész kijelölve, aki 

közvetlenül és folyamatosan megtalálható, kapcsolatot tart a lakosokkal, kezelni tudja a 

problémákat, reagálni tud a szabályszegésekre. Ilyen projekt lenne még a parkőri és térgondnoki 

rendszer. A közterületek tekintetében is további fejlesztések szükségesek, pl. közvilágítással 

kapcsolatos fejlesztés, a növényzet karbantartása, a közterek átláthatóbbá tétele, ezek mind 

támogatják a közbiztonsági intézkedéseket. 

Köszönetet mond mindazoknak akik a területen dolgoznak, a szakembereknek, szervezeteknek az 

áldozatos munkájukért és további sikereket kíván nekik. Kéri a testületet támogassa az elterjesztést. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni Aljegyző Asszony tájékoztatását. 

Kéri a véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését. 

 

Bizottsági vélemények: 

 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: a sürgősségi 8. előterjesztés tárgyalta, melyhez  

bizottsági álláspontot fogalmaztak meg, amely alapján a módosító indítvány benyújtásra került, így 

az előterjesztést többségében támogatta. A sürgősségi 9. napirendet szintén többségében támogatta 

 Pénzügyi Bizottság: a 6. napirendi pontot tárgyalta és egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 

 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a 6. napirendet 

tárgyalta, és az abban megfogalmazott mindkét határozati javaslatot egyhangúlag támogatta 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: A napirendek felett megnyitja a vitát. A hozzászólásra jelentkezett 

képviselőknek adja meg a szót. 

 

A vitában hozzászólók: 

 

Dr. Kovács László: A Frakció álláspontja a bűnmegelőzési stratégia beszámolójával, valamint a 

cselekvési programmal kapcsolatosan az, hogy a bűnmegelőzési stratégia végrehajtása nem könnyű 

feladat, nemcsak ebben az országban, hanem a világon mindenhol, főleg ott, ahol a lakosság 

szociális összetétele hasonló Miskolchoz. Megköszöni az anyag készítőinek és minden 
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közreműködőnek, hogy részt vett az elmúlt évek munkájában és részt fog venni a következő 

években is. A Miskolci Önkormányzati Rendészetet az elmúlt ciklusban hozták létre, és már most 

138 fővel dolgoznak. Együttműködnek a rendőrséggel, a polgárőr egyesületekkel, a MESZEGYI-

vel. A térfigyelő kamerarendszer 132 helyen működik, és a tervek szerint idén még bővülni fog. 

Különféle programokat indítottak, az időskorúak védelmében, jelenlét típusú programokat, komplex 

bűnmegelőzési modell projektet a „Legyetek jók ha tudtok” programot, a fészekrakó kérdés és a 

nyomortelepek felszámolására irányuló programokat, a közmunka programot, amellyel munkához 

juttatnak olyanokat is akik azelőtt nem dolgoztak, vagy úgy nőttek fel hogy a munka fogalma 

ismeretlen volt számukra. Nemcsak támogatólag, hanem kezdeményezőleg is próbálnak fellépni a 

rendőrség és a rendészet munkájával kapcsolatosan. Ezért javasolták azt, hogy a képviselők átfogó 

ellenőrzéseken vegyenek részt, ahol láthatják a rendészet és a rendőrség munkáját. Támogatják az 

Aljegyző asszony által már említett kezdeményezést, hogy minden körzetben legyen körzeti 

rendész, aki mint egy helyi seriff működhetne a területen, akihez bármikor fordulhatnának az 

emberek és egyfajta kapocs lenne a rendőrség, a helyi képviselő, az önkormányzat, a polgárőrség és 

a lakosság között. Ez újabb 20 fővel bővítené a rendészet létszámát. Egy olyan bizalmi viszony 

alakulhat ki, amely hosszú távon is eredményeket tudna hozni. 

 

Dr. Simon Gábor: Nehezményezi, hogy az előterjesztéseket megint későn kapták meg. Úgy 

gondolja, hogy nincs olyan képviselő, aki ennyi idő alatt fel tudott volna készülni az ülésre. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megkéri Képviselő Urat, hogy a napirendről beszéljen, mert az 

eljárási kritikák nem tartoznak a vitához. A napirendektől eltérő témában a közérdekű 

bejelentéseknél szólaljon fel. 

 

Dr. Simon Gábor: Megköszöni a tájékoztatást, majd hozzáteszi, hogy az általa megfogalmazott 

eljárási kritika véleménye szerint összefügg a napirendekkel. Elmondja, hogy Miskolc város volt az 

egyik első város, aki bűnmegelőzési stratégiát hozott létre, és határozott arról, hogy ennek 

eredményeiről a Közgyűlés előtt időről időre beszámol. Most a 2013-2014. év eredményeit és a 

2015-2016. év cselekvési tervét kellene megvitatni. Véleménye szerint az nem siker, hogy a város 

közbiztonságának szinten tartására egyre több pénzt kell költeni, hanem azt mutatja, hogy 

Miskolcon egyre rosszabb a helyzet. Látszatcselekvésnek érzi azt, ami történik. 

 

Jakab Péter: Nem ért egyet a városvezetés azon kijelentésével, miszerint rendet tettek Miskolcon. 

Véleménye szerint a közbiztonság nincs olyan jó helyzetben, mint ahogyan azt elmondják, és erre 

néhány közelmúltban elkövetett bűncselekményt hoz példaként. A számozott utcák lakói a 

hatóságok helyett rendszeresen a Jobbikhoz fordulnak, mert azt látják, hogy a hatóságoktól nem 

kapnak segítséget. Véleménye szerint a kormánypárti képviselők nem azért mennek a hatóságokkal 

együtt a területekre, hogy figyelemmel kísérjék a munkájukat, hanem mert félnek egyedül menni. 

Azért gondolja így, mert korábban, mikor ők kérték a részvételt ezeken az ellenőrzéseken, akkor azt 

a választ kapták, hogy nem lehetséges, mivel az sértené az intézkedés alá volt személyek 

személyiségi jogait. Véleménye szerint ez kettős mérce. Elmondja, hogy a Bűnmegelőzési 

Stratégiában megfogalmazott közösségi rendész bevezetésével maximálisan egyetért, mert szerinte 

is fontos lenne egy olyan ember munkája, aki közelebb hozza a hatóságokat az emberekhez. Ennek 

megvalósításához a különféle hatósági szervek szoros és hathatós együttműködése kellene. A 

kamerarendszer bővítése kapcsán megjegyzi, hogy a rendszer önmagában nem elég, ha nincs aki 

intézkedjen. Úgy gondolja, hogy összességében a jövőben sokkal kevesebb PR tevékenységet és 

sokkal több munkát és eredményeket várnak el a hatóságoktól. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: A város vezetése nem azt mondta, hogy rendet tettek, hanem hogy 

rendet tesznek. Egy fél évvel ezelőtt megkérdezték a lakosokat, hogy mit gondolnak a munkájukról 

és 16 körzetben támogatta őket a lakosság. Hangsúlyozza, ahogy azt korábban már felajánlották, 

hogyha az utcai bűnözés terén a Jobbiknak vannak konkrét használható szakmai javaslatai, akkor 
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azt nyújtsa be a városvezetésnek, de ilyet eddig nem kaptak. 

 

Dr. Tompa Sándor: Az öt napirend közül egy olyan van, ami normál napirendi pont, ez véleménye 

szerint egy jelentéktelenebb téma, és további négy nagyobb volumenű előterjesztés, ami 

sürgősségiként, utolsó pillanatban lett kiküldve, annak ellenére hogy a Közgyűlés egy héttel el is 

lett halasztva, így az áttanulmányozására nem volt idő. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megkéri Képviselő Urat, hogy a napirendről beszéljen, ezt a 

problémát Frakció vezető úr egyébként is említette már előtte. 

 

Dr. Tompa Sándor: A Bűnmegelőzési Stratégia anyagát is a tegnapi napon kapták meg, valószínű, 

hogy a tegnapi napon került fel a város honlapjára is, tehát a miskolci polgárok sem tudták 

megismerni. A város nevének használatáról szóló rendelet módosítása kapcsán nem érti, mi az az 

akut probléma, ami miatt ezt most sürgősséggel kell tárgyalni. 

 

Dr. Kovács László: A Fidesz-KDNP képviselők megkezdték a bejárásokat és nem PR szempontból. 

Nagyon sok hasznos tapasztalattal jártak ezek az ellenőrzések. Május folyamán elindítják a 

közbiztonsági fórumot, a közlekedési fórumhoz hasonlóan. A Salkaházi program keretében tervezik 

a 60 éven felüliek számára segélyhívó készülékek biztosítását. Ezen felül a Fidesz és a KDNP 

képviselői saját választókerületükben keresnék fel a nyugdíjas korú lakosságot, hogy olyan 

lakásbetörés megelőzésére alkalmas riasztóberendezésekkel lássák el őket, amelyet az Országos 

Rendőr-főkapitányság Alapítványa jóváhagyott. Minden képviselőtársát arra buzdítja, hogy 

csatlakozzon a kezdeményezéshez. A Jobbik képviselőjének jelzi, hogy készen állnak az 

együttműködésre. 

 

Pakusza Zoltán: Nagyon örül Kovács képviselő úr szavainak, és reméli, hogy az együttműködés 

keretében legközelebb a sürgősségi előterjesztéseket nem fogják ennyire későn megkapni. A 

sürgősségi előterjesztések közül több is igen fajsúlyos téma. Elmondja, hogy az elmúlt négy évben 

sokszor javasolták, hogy legyenek bejárások, bár akkor riogatásnak titulálta ezt a városvezetés. 

Támogatni és segíteni fogják a közbiztonsági csomagot, de azt szeretné kérni, hogy legyen komoly 

munka mögötte. Megkérdezi, mi volt annak az akadálya, hogy a Bűnmegelőzési Stratégiát korábban 

megküldjék a képviselők részére? 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Az előterjesztések kiküldése most is az SZMSZ-nek megfelelően 

történt. 

 

Dr. Tompa Sándor: Megkérdezi, hogy a közterületen, önkormányzati tulajdonú épületen 

elhelyezett alkotások felülvizsgálatáról, valamint a közterületek elnevezéséről, a házszámozás 

rendjéről és a művészeti alkotások közterületen történő elhelyezésének szabályairól szóló 

előterjesztés minek okán kerül sürgősséggel a közgyűlés elé? Egyébként egy a városlakók 

mindennapjait befolyásoló rendelet módosításáról van szó. Hogyan tudták felmérni azt, hogy ez 

valóban a város lakóinak a legfontosabb és ezért sürgősséggel tárgyalandó problémája. 

 

Szilágyi Szabolcs: Felhívja a figyelmet arra, hogy hiába a közbiztonsági program, ha nincs mögötte 

akarat, hogy betartassák. Példaként említi a Szilvás utcát, ahonnan naponta kapnak bejelentést a 

hatóságok. Fontos lenne betartatni a gyermekvédelmi törvényt vagy a csendháborításról szóló 

rendeletet. 

 

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: A kritikáknak véleménye szerint nincs alapja. Ő is volt közbiztonsági 

bejáráson, amelynek alkalmával olyan területeket érintett ahonnan sok bejelentés érkezik. Több 

esetben fordult elő, hogy azonnal megnyugtató választ tudtak adni a felmerülő problémákra, 

példaként említi a Pozsonyi utcai sorozatbetörés esetét, ahol megnyugtató tájékoztatást tudtak adni 
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a lakóknak arról, hogy az elkövetőket januárban elfogták. Kifejezetten szeretné megköszönni a 

hatóságoknak, Polgármester úrnak és a Belügyminisztériumnak azt a közösségi rendőrt, akit a 

Szentpéteri kapu és egy másik körzet is megkapott, mert nagy mértékben segítségére van a 

lakosságnak és személyesen neki is. Olyan problémák oldódtak meg, mint az Álmos utcai járdán 

kialakított parkoló problémája. Nagy lépésnek tartja azt, hogy a lakók nem egy arctalan szervezettel 

kell egyeztessenek, hanem egy konkrét személlyel tudják felvenni a kapcsolatot. 

 

Jakab Péter: Annak idején létrehoztak egy Társadalmi Felemelkedés Tanácsa nevű szervezetet. Az 

első ülésen a problémák kerültek feltárásra, a második ülésre megfogalmazták a megoldási 

javaslatot, a Jobbik is benyújtotta sajátját az ingyenes telepfelszámolással kapcsolatosan. Sajnos ezt 

a Tanácsot azóta sem hívták össze. Tavaly nyáron a Jobbik javaslatot tett arra, hogy a 2015. évi 

munkatervbe kerüljön beépítésre az ingyenes gettó felszámolásról szóló előterjesztés. Ez sem 

valósult meg. Nánási képviselő úrnak jelezné, hogy a Jobbik szerint kell a kamerarendszer, de 

ismételten hozzáteszi, hogy ha nincs mellette intézkedés akkor nincs eredménye. 

 

Gazdusné Pankucsi Katalin: Egy hete volt a területén egy bejáráson, ahol részt vettek a közösségi 

rendészet rendőrei is, és ő is azt tapasztalta, hogy nagyon nagy segítséget jelentenek a körzetben, 

napi kapcsolatban vannak az ott élőkkel, a problémákat továbbítják a képviselő felé. Felderítettek 

egy új illegális szemétlerakó helyet. Érdeklődtek, hogy hogyan lehet hozzájutni a biztonsági 

berendezéshez, mert a számozott utcákról sokan járnak fel a Kabar úton és nappal is beugranak a 

kertekbe leszedni a gyümölcsöt. A lakosság részéről is pozitív a visszajelzés a fokozott rendőri 

jelenléttel kapcsolatban. Kellemes meglepetést okozott neki, hogy a lakók elmondása szerint a 

vasgyár nem olyan szörnyű rész, mint ahogyan azt lefestik, ebben persze nagy része van a 

rendészetnek a rendőrségnek és a közösségi rendőröknek is. 

 

Badány Lajos: A 9. sürgősségi napirendhez szeretne hozzászólni, mert örömmel vette a 

közterületen elhelyezésre kerülő műalkotásokra vonatkozó szabályok felülvizsgálatát. Felhívja a 

figyelmet arra, hogy nem csak az elhelyezésről hanem az eltávolításról is szót kellene ejteni. 

Példaként említi a Szigligeti Ede téren 1950-es évből maradt Román emlékművet, amely szerinte 

történelmi kérdéseket vet fel. Javasolja, hogy ennek a szobornak az eltávolítását tűzzék napirendre, 

és helyette a város védelmében hősi halált halt magyar katonáknak állítsanak emlékművet. Erre 

vonatkozóan javaslatot is fognak benyújtani. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Tájékoztatja Képviselő Urat, hogy az előterjesztés nem a 

nemzetközi egyezmények által védett emlékművekre vonatkozik, mert a példaként említett 

emlékmű az. 

 

Katona Ferenc: Mindenki nagyobb rendet és tisztaságot szeretne a városban, de a módszerek 

különbözőek. Hangsúlyozza, hogy a valóságot kell megismerni, mely érdekében bejárást tartott 

választókerületében. Tette ezt rendőrökkel azért, hogy megismerje az ő szemszögüket is. Egy 

csomaggal és nagyobb anyagi ráfordítással az embereket jobb irányba kívánják terelni. Kifejezetten 

jó intézménynek tartja a közösségi rendőrt, és köszöni a munkájukat. 

 

Hubay György: Meglepik az ellenzék részéről hallatott vélemények. Egy részük már volt 

hatalmon, akkor is volt bűnözés a városban. A másik része még nem volt, ők a pályáról csak befelé 

kiabálnak. Partizán tevékenységgel próbáltak eljárni a város különböző területein, hangsúlyozza, 

hogy nem vitatja a jó szándékot. Úgy véli, hogy a törvényes utat járva, a megfelelő szerveknek a 

munkáját igénybe véve kell ezeket a feladatokat elvégezni, mint ahogy azt teszi jelen városvezetés. 

Kiemeli, hogy az utóbbi években – a Miskolci Önkormányzati Rendészet megalakulása óta – 

nagyon sokat fejlődött e tekintetben a város közbiztonsága. A városvezetés hathatós támogatást 

biztosít a számukra. Fontos lépésnek tartja az avult telepek felszámolását, példák is bizonyítják, 

hogy a bűnözők búvóhelyei ezek a területek. 
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Pakusza Zoltán: Nem tudja, hogy milyen partizán akciókra célzott Képviselő úr, ami szerinte nem 

jogszerű, mert ha nem az, akkor meg kell tenni a jogi lépéseket. Elmondja, hogy a Jobbik ezeket a 

bejárásokat öt éve csinálja és nem tapasztaltak semmilyen jogszerűtlenséget. Szintén dicséri a 

közösségi rendőrök munkáját. Reményeit fejezi ki aziránt, hogy ez a szolgálat hosszú időre vet 

gyökeret a városban. Kérdése, hogy a közösségi rendőri projekt mennyi ideig fog tartani Miskolcon. 

Érdeklődik aziránt, hogy az előző Közgyűléseken megszavazott kamerák kihelyezésre kerültek-e 

már, amennyiben nem, mikor lesznek. 

A Jónáshegy dűlőben – már az előző évben – kérte egy világítótestnek a felszerelését, valamint a 

Lányi Ernő utca 47. számnál a lakók szintén. 

 

Hubay György: Az ősz folyamán hét darab térfigyelő kamera került kihelyezésre a körzetében. Ez 

az a költségvetés a bűnmegelőzés és rendteremtés vonatkozásában, amely a legnagyobb összeget 

biztosítja erre a területre /650 millió forint/ a miskolciak teljes megelégedésére. Köszönetet mond a 

városvezetés, a Miskolci Önkormányzati Rendészetnek, a Rendőrség és Polgárőrség 

munkatársainak is, akik hathatós támogatást nyújtottak annak vonatkozásában, hogy minél 

eredményesebben tudják a bűnt felszámolni. 

 

Deák-Bárdos Mihály: A bejárásokkal kapcsolatban szeretne szólni. Olyan képviselő, aki járja a 

terepet és nem fél kimenni sem a számozott utcákba, sem Lyukóba. Kifejezi köszönetét a Vasgyári 

Rendőrőrsnek, mert bármilyen probléma fordul elő, elérhetőek. Az önkormányzati rendészek, a 

polgárőrök és a mezőőrök is készséggel állnak a lakosság rendelkezésére. Azok az emberek akik 

megkeresték különböző problémáikkal, pozitívumként veszik azt, hogy egyre több olyan ember van 

aki az ő biztonságukat vigyázza. A lakosság kérése a rendészek és a kamerák számának emelése. 

 

Barta Gábor: A területén lévő bejárással kapcsoltban szeretne szólni, amelyre a héten került sor a 

délelőtti órákban, amelyen részt vett az Önkormányzati Rendészet vezetője. Bejárták Hejőcsaba 

néhány problémás részét, a lakosság észrevételei alapján. Szó esett a közbiztonságot veszélyeztető 

egyének kezeléséről, a mezőőri szolgálat pozitív fogadtatásáról. Hejőcsabán sok az illegális 

hajléktalan tábor, amelynek felszámolásáról beszámolt a közösségi rendőr. Sajnálatos dolgot 

tapasztaltak, mert amíg a rendőrség és a rendészet igyekszik őket kiszorítani a területről, addig 

néhány segítő szolgálat sátorral és felszereléssel látja el őket, tovább gerjesztve a nyomort. 

Összefoglalva hasznos volt a bejárás, amely beleillik a város cselekvési programjába és 

bűnmegelőzési stratégiájába. A jó szándékú emberek pozitívan fogadták a jelenlétüket és többen 

jelezték a kamerák iránti igényüket. A lakosság visszajelzése alapján jó úton járnak. Javasolja a 

cselekvési program és a bűnmegelőzési stratégia elfogadását. 

 

Glatz Katalin: Szintén részt vett bejáráson, ahol azt tapasztalta, hogy a lakosság részéről egyre 

jobban megnyilvánul az összefogás és az együttműködés. Jeleznek a rendésznek, a közösségi 

rendőrnek, amely pozitívum, mert mernek szólni és ez azt jelenti, hogy megbíznak a rendészetben. 

Az Avasi városrész nevében köszöni a városvezetésnek, hogy felvállalta a fészekrakók ügyét és az 

ehhez szükséges anyagi fedezetet is biztosította. 

 

Molnár Péter: Le kell szögezni azt, hogy a közbiztonságról beszélni kell és foglalkozni kell vele. A  

különböző politikai pártok különböző attitűddel állnak ehhez a témához. A helyes út az, amelyet a 

FIDESZ-KDNP képvisel, mert felelősséggel áll hozzá. Mindennél fontosabb, hogy rend legyen a 

városban, de az is fontos, hogy ezt törvényes keretek között tartsák fenn. A saját útjukat járják. 

Komoly munka folyik azok részéről, akik érintettek ebben, amiért köszönet illeti meg őket. Az, 

hogy a rendőrség, az Önkormányzati Rendészet és a polgárőrség együttműködik elősegíti azt, hogy 

a lakosság biztonságérzete javuljon. Úgy tűnik, hogy mód és lehetőség lesz arra, hogy a választó 

körzethez kapcsolódóan egy-egy olyan rendész álljon munkába, aki kimondottan az adott területért 

fog felelni. Az előterjesztést támogatni kell. 
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Dr. Nehéz Károly: A közösségi hibabejelentés lényege az, hogy egy mobil alkalmazás segítségével 

fényképpel és GPS koordináták segítségével be tudja majd jelenteni azokat a problémákat, 

amelyeket lát a környezetében. Ennek a fejlesztését a tudáspark pályázaton belül az egyetemmel 

közösen vállalták és ő is részt fog venni az integriációban. 

 

Dr. Kovács László: Nem csak ígérgetnek, hanem ténylegesen tesznek is a közbiztonság javításának 

érdekében. Ez csak akkor lehetséges, ha együttműködnek a lakossággal. Ezért javasolták, hogy 

minden körzetben legyen egy rendész, aki együttműködik a lakossággal és összekötő kapocsként 

fog működni. Reméli, hogy két év múlva komoly eredményekről fognak tudni beszámolni. Várja az 

ellenzék segítségét, ha törvényesen akarnak fellépni, akkor együttműködnek. 

 

Dr. Simon Gábor: Az, hogy ennyit kell költeni a közbiztonságra, az szerinte nem erény, hanem  

szégyen. Egy politikust az eredményei értékelik. Évről évre egyre több bűncselekmény történik a 

városban annak ellenére, hogy a szabálysértési értékhatárt megemelték közben. A szándék 

nemességét nem vitatja, de az eredmények a mérvadóak. Módosító indítványt szeretne benyújtani a 

sürgősségi 9. napirendi ponthoz. Történjen meg a felülvizsgálat, készüljön egy szakmai anyag, de 

arról a Közgyűlés döntsön, ne a polgármester. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Kéri, hogy a módosító indítványt írásban nyújtsák be. Dr. Simon 

Gábor kijelentését kiegészíti azzal, hogy a politikusokat a választók minősítik. A Képviselő Úr által 

elmondottakkal ellentétben van jelentősége a pénznek a közbiztonság tekintetében, a háborúhoz 

hasonlóan. Egyetért abban, hogy önmagában kevés az anyagi erő. Az évek alatt emelték az 

állományi létszámokat és az infrastrukturális hátteret az eszközökkel együtt a biztonság érdekében. 

A legfontosabb változás a közös járőrszolgálatok számában jelentkezik, jelenleg huszonötször több. 

Két héttel ezelőtt tartott tájékoztatót a rendőrkapitány, aki elmondta, hogy 20%-kal csökkent a 

bűncselekmények száma. A rendészeti harcba fektetett anyagi és szellemi erőfeszítés megtérül, 

amely kellő munícióval szolgál számukra a jövőben. Elsőként találták ki, hogy hogyan kell 

megoldani a fészekrakó problémát, elsőként találták ki a közösségi rendészetet, a térfigyelő 

kamerák úgynevezett okos szoftverrel történő felszerelését, a járőrszolgálatok emelését. Addig nem 

nyugszanak, amíg Miskolcon vissza nem szorítják a bűnözést. Felhívja a figyelmet arra, hogy a 

statisztikák idézése során ne vegyék számításban az okirat hamisítókat és az adócsalókat, mert azzal 

félrevezetik a közvéleményt. Az utcai bűnözés ellen harcolnak. Sosem mondták azt, hogy 

Miskolcon rendet tettek, azt mondták, hogy Miskolcon rendet akarnak tenni. Megalkották Miskolc 

legnagyobb költségvetési csomagját és a következő még nagyobb lesz. 

 

Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, a napirendek feletti vitát lezárja. 

Kérdezi Alpolgármester Urakat, hogy kívánnak-e a vitában elhangzottakra reagálni? 

 

Kiss Gábor alpolgármester: Ilyen témában nem szabad úgy megszólalni, hogy nem objektív és 

nem a valóságnak megfelelő tények hangzanak el. Ennek érzékeltetésére adatokat emel ki, amelyek 

a 2006-os és 2014-es tényadatokat hasonlítja össze. A Miskolci Rendőrkapitányság tartott egy 

tájékoztatót, amelyen lehetősége volt köszönetet mondani hat közterületen is szolgálatot teljesítő 

rendőrnek a munkájáért, amelyet ismételten megtesz. A regisztrált bűncselekmények száma 2006-

ban 14.368 volt, 2014-ben ez a szám 8.169-re csökkent, azaz 46%-kal kevesebb. A kiemelt 

bűncselekmények száma 7.200-ról 5.900-ra csökkent. A közterületen elkövetett bűncselekmények 

száma 2006-ban 3.816 volt, amely 2014-re 1.452-re csökkent, ez 62%-os csökkenés. Ha valaki ezek 

után azt mondja, hogy nincs hatása az elköltött pénzeknek, akkor annak ezt át kell gondolni, aki 

látja a számokat, annak más a megítélése. Kérte a rendőrség vezetését, hogy átlátható módon, 

tendenciájában mutassa be ezeket a folyamatokat, hogy mindenki számára egyértelmű üzenet 

legyen. Diagrammal mutatja be az elmúlt 12 év bűncselekményekre vonatkozó trendjét, amelyből 

látszik, hogy azok csökkennek. Arra kéri képviselőtársait, hogy működjenek együtt abban, hogy 
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eredményesebbek legyenek. Közös érdekük, hogy javulást érjenek el a rendőrséggel, a 

szervezetekkel közösen. 

 

 

Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. 

 

Dr. Simon Gábor képviselő úrnak tájékoztatásul elmondja, hogy a módosító indítványt csak írásban 

van mód beterjeszteni az adott napirendi pont befejezéséig. 

 

Bejelenti, hogy az Önkormányzat ingatlangazdálkodásával kapcsolatos előterjesztések tárgyalása 

következik. 

 

 

5. napirend: Javaslat egyes sportcélú ingatlanokkal kapcsolatos döntések meghozatalára 

 

3. sürgősségi napirend: Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) önkormányzati 

rendelet módosítására, valamint a Miskolc, József A. u. 45. szám alatti 

épületben lakók részére önálló lakáspályázat kiírására 
 

4. sürgősségi napirend: Javaslat a 306. jelű országos közút tulajdonviszonyainak rendezésére és 

a kapcsolódó döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felkéri Pfliegler Péter alpolgármester urat, hogy tegye meg szóbeli 

kiegészítését. 

 

Pfliegler Péter alpolgármester: A miskolciak által elnevezett Bosch úttal kapcsolatosan elmondja, 

hogy az országutak kizárólagos állami tulajdonban vannak, a városi utak pedig önkormányzati 

tulajdonban kell, hogy legyenek. Tavasszal a teljes Bosch út forgalomba helyezése megtörténik, így 

nem csak a német cégcsoport kap közvetlen autópálya kapcsolatot, hanem teljes egészében 

megvalósul a 26. számú főút elkerülő szakaszának kiépítése is. A beruházás tehermentesíti a 

belváros nagy részét, mint például a Búza teret, az ott élők, valamint az arra járók fellélegezhetnek, 

Miskolc levegőtisztasága is javul. Az útszakasszal kapcsolatban a fenntartási és a tulajdoni 

viszonyok rendezése is fontos kérdés. Az önkormányzattól átveszi a Magyar Közút az említett 

útszakaszok fenntartásának és kezelésének a feladatait és a költségeit. Az út azt a célt szolgálja, 

hogy minden itt élőnek tisztább levegője legyen, ezért kéri megszavazni a javaslatot. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. 

Felkéri Szélyes Domokos vezérigazgató urat, hogy a lakás rendelettel kapcsolatos előterjesztést 

egészítse ki. 

 

Szélyes Domokos: A javaslat három blokkra osztható, az első a telepfelszámolás kérdésköre. 

Fontos kihangsúlyozni, hogy 2015-ben és a következő években a városvezetés folytatni kívánja a 

telepfelszámolásokat. A tervezet kimondja, hogy a felszámolással érintett területeken nem lehet a 

határozott idejű szerződések lejárta után újabb bérleti szerződést kötni. Kimondja továbbá azt is, 

hogy ugyanezeken a területeken az üres lakásokat nem lehet bérbe adni, kivéve az ideglenes 

hasznosítását, ha ez a felszámolást, illetve a fejlesztési célokat szolgálja. Azoknak, akik ezeken a 

területeken bérlők voltak, segítséget nyújt az önkormányzat. Abban az esetben, ha a feltételeknek 

megfelelnek – rendeltetésszerű volt a lakáshasználat, a közműszolgáltatók, valamint az 

ingatlangazdálkodó felé sincs tartozásuk, és ezekre való tekintettel nem mondták fel a bérleti 
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szerződésüket – részt vehetnek a lakáspályázatokon. 

Második blokk az alacsony komfortfokozatú lakások bérleti díjának módosítása. Megvizsgálták a 

megyei jogú városok vonatkozásában a bérleti díjakat és megállapították, hogy Miskolcon a 

legalacsonyabb, vagy a legalacsonyabban között vannak ezeknek a lakásoknak a bérleti díja. 

Ezeknek a lakásoknak műszaki állapotukból, szerkezeti felépítésükből és üzemeltetésükből adódóan 

a fenntartási költsége nagyon magas, amelyet más bevételekből, pl. a kereskedelmi ingatlanok 

bérleti díjából kell fedezni. 

Harmadik blokk a József Attila utca 45. szám alatti ingatlan bérlői részére történő segítségnyújtás. 

Mostanában elég nagy az érdeklődés az eset iránt és gyakran összemossák azt a telepfelszámolással. 

Összefoglalva elmondja, hogy 2006-ban kötött az önkormányzat nevében a MIK Zrt. bérleti 

szerződést a Fiatalok Háza Zrt.-vel. A lakásokat az önkormányzat bérlakás program keretében 

hasznosította, és 2006 óta, több mint 300 millió forintos vesztesége keletkezett az ügylet kapcsán. A 

Fiatalok Háza Zrt. azóta felszámolásra került, így a bérleti szerződésből fakadó jogok és 

kötelezettségek ellátása lehetetlenné vált. Megegyeztek abban a felszámolóval, hogy ezt a 

szerződést megszüntetik, ez azt is jelenti, hogy az ebből származtatott egyéb jogviszonyok is 

megszűntek, tehát az önkormányzat és a bérlők közötti jogviszony is ellehetetlenült. Az 

önkormányzatnak kötelezettsége ezzel kapcsolatosan nem lenne, de erkölcsi felelősségük tudatában 

segíteni próbálnak azoknak a bérlőknek, akik rendeltetésszerűen használták a lakást és nincs közmű, 

illetve bérleti díj tartozásuk. Azok, akik nem akarnak a felszámolóval bérleti szerződést kötni, 

választhatják azt a lehetőséget, hogy az azonos pályázati feltételek betartása érdekében az 

önkormányzat által számukra kiírt 80 lakásos egyszerűsített pályázaton részt vehetnek. A 

pályázatról a Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság felé fognak beszámolni. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Vezérigazgató úr tájékoztatását. 

Kéri a véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését. 

 

Bizottsági vélemények: 
 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: megtárgyalta és támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 

 Városgazdálkodási  és -üzemeltetési Bizottság: az 5. napirendet tárgyalta, és egyhangúlag 

támogatta annak elfogadását. 

 Pénzügyi Bizottság: az 5. napirendet tárgyalta, és egyhangúlag támogatta az elfogadását. 

 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: az 5. napirendet 

tárgyalta, és egyhangúlag támogatta az elfogadását. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirendek felett megnyitja a vitát. A hozzászólásra jelentkezett 

képviselőknek adja meg a szót. 

 

A vitában hozzászólók: 

 

Bartha György: A sportcélú ingatlanokkal foglalkozó napirendhez kíván hozzászólni. Támogatja, 

hogy olyan szervezet kezébe kerüljenek a pályák, amelyeknek valóban a sport a profiljuk. Az előző 

szervezet nem volt jó gazdája, amíg az iskolák kezében voltak a pályák, addig a hasznosítás és a 

javítás is megfelelő volt, az utánuk lévő szervezet viszont ezzel nem foglalkozott megfelelő súllyal. 

Bízik benne, hogy a sportcélú ingatlanoknak az új szervezet megfelelő gazdája lesz. 

 

Jakab Péter: A lakásrendelet fontos mondata az, hogy az önkormányzat álláspontja szerint akik 

rendeltetésszerűen használták a lakást, nincs köztartozásuk, illetve bérleti díj elmaradásuk, azok újra 

pályázhatnak, és ez felgyorsítja a telepfelszámolást. Véleménye szerint ez utóbbi kijelentés nem 

igaz. A telepek nem azért alakultak ki, mert ott törvénytisztelő emberek, békés egymás mellett élése 

valósul meg, hanem ott a társadalomba beilleszkedni nem tudó emberek élnek. Meglátása szerint a 

telepfelszámolás nem létezik, hiába szerepel a tervezetben, hogy velük nem kötnek újabb bérleti 
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szerződést. Ezekkel az emberekkel annyi történik majd, hogy ezentúl nem az önkormányzat, hanem 

az önkormányzat által tavaly megbízott Máltai Szeretetszolgálat fogja biztosítani a lakhatásukat. A 

lyukóvölgyi Jelenlét Programhoz hasonlónak érzi ezt is, amelynek keretében kialakítottak 

focipályát és baba-mama klubot, de továbbra sincs lakhatásra alkalmas ingatlan, kémény, 

illemhelyiség, szennyvízelvezetés, gyermekvédelem, sem közbiztonság. Példaként említi a Gizella 

utcát, ahol a korábbi bontás helyén most egy illegális szemétlerakó található. Úgy látja, hogy a 

problémás elemek továbbra is a városban maradnak és csökkentik a tisztes polgárok életterét. 

Meglátása szerint ezek az emberek a telepfelszámolások hatására nem el, csak kicsit odébb 

költöznek a városban, úgy véli ezt a tematikát követve 2030-ra a városvezetés felszámolhatja 

gyakorlatilag az egész várost. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Úgy gondolja, hogy Miskolc lakossága a saját szemének hisz. 

 

Deák-Bárdos Mihály: A sportcélú ingatlanok kapcsán elmondja, az önkormányzat jelentős számú 

sport létesítményt tart fenn, így ezek gazdaságos üzemeltetése és karbantartása egy kiemelt feladat. 

Az elmúlt években az ingatlanok állapotát jó esetben csak szinten lehetett tartani, több ingatlan 

állapota viszont leromlott. Gyakori probléma a közműtartozás. A hasznosítás koordinációját 

hiányolja, azt, hogy az egymástól független üzemeltető cégek összehangolva működjenek. 

Egységes üzemeltetési gyakorlat és rendezvény szervezés lenne a megoldás. Az előterjesztés ezt a 

megoldást tartalmazza, hiszen az üzemeltetést a leghatékonyabban az erre a célra létrehozott 

Sportcentrum Kft. tudja ellátni, a meglévő gépparkjával és személyzetével, akik birtokában vannak 

a megfelelő szakértelemnek és gyakorlatnak. Nagy előnye, hogy nem csak az üzemeltetést veszi át, 

hanem tartalommal tölti meg a területeket, rendezvényeket szervez majd. Egységessé és 

átláthatóbbá válik ezáltal az üzemeltetés, azért kéri az előterjesztés elfogadását. 

 

Nagy-Korsa Judit: Úgy gondolja, hogy Jakab Péter feleslegesen aggódik, mert alig lesz olyan 

család például a számozott utcákról, aki nyerni fog ezeken a lakáspályázatokon. Olyan szigorítások 

vannak, amelyeknek lehetetlen megfelelni, pl. a hat havi óvadék, vagy a legalább negyvenezer 

forint egy főre jutó jövedelem, amibe a családi pótlék nem számít bele. Úgy látja az elképzelés az, 

hogy csak félkomfortos vagy komfort nélküli lakásokat lehet szociális bérlakásként felajánlani, de 

ezeknek a négyzetméter ára is emelkedni fog. Kérdezi, hogy miért zárják ki azokat, akik Miskolcon 

két éven belül magántulajdonú lakás egészének, vagy részének tulajdonjogával, vagy 

haszonélvezeti jogával bírtak, és mi lesz a végrehajtott deviza adósokkal, akiknek biztos, hogy volt 

a tulajdonukban lakás. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő asszony kérdésére megjegyzi, hogy ez a rendelettervezet 

most nem a devizaadósokról szól. 

 

Jakab Péter: A József Attila utca 45. szám egy gordiuszi csomóként tornyosul. Az előterjesztésben 

az olvasható, hogy nagyon jó a kommunikáció a MIK Zrt. és a bérlők között. A bérlők viszont a mai 

napig nem tudják biztosan, hogy megszűnt a bérleti szerződésük, és úgy tudják, hogy nekik 

cserelakás jár. A megküldött levélből nem derül ki pontosan, hogy kik között szűnt meg a bérleti 

szerződés. Nem érti, hogy miért csak az Avas, illetve a Király utca bűnügyileg frekventáltabb 

területeire lehet pályázni. A lakók az évek során ezekre az ingatlanokra már ráköltöttek, és most 

lehet, hogy az Avason kapnak egy „fészekrakós” lelakott ingatlant, ami felújításra szorul, ezt nem 

tudják miből fogják finanszírozni. Kérdéses számukra, hogy amíg a pályázat folyamatban van, 

addig ők hol fognak élni, ha maradhatnak a József Attila utcán, akkor kinek kell bérleti díjat fizetni, 

és még számtalan nyitott kérdés van az emberekben, amire választ várnak a MIK Zrt. igazgatójától. 

Egy hónappal ezelőtt kért tájékoztatást ezzel kapcsolatosan, de még nem kapta azt meg. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja Képviselő úr figyelmét az előterjesztés részletes 

megismerésére. Tájékoztatásul elmondja, hogy lelakott lakásokat nem szoktak és nem is lehet 

felajánlani, minden egyes lakás, amire pályázni lehet, fel van újítva. 

 

Pakusza Zoltán: Szeretne a mai napon választ kapni arra a kérdésére, hogy hol és melyik lakások 

kerültek kijelölésre a telepfelszámolással kapcsolatosan, amelyeket fel kívánnak ajánlani a családok 

számára. A József Attila úti ingatlannal kapcsolatosan kérdezi, hogy az Igazgató Úr által említett 

kár, amelyet a MIK Zrt. elszenvedett, miből adódott, a lakóknak kivel volt bérleti szerződése, ha a 

MIK Zrt.-vel, akkor az mi okból szűnt meg. 

 

Nagy-Korsa Judit: Megkérdezi, hogy összesen hány pályázható lakás van a József Attila utcai 

projekten kívül. A rendeletben szerepel, hogy a pályázat benyújtása nem halasztó hatályú, tehát a 

számozott utcák lakóinak mindenképpen ki kell költözniük. Kérdése, hogy a döntési időszakban hol 

fognak lakni ezek a családok, mi lesz azokkal az emberekkel, és mi a terve az önkormányzatnak? 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszul elmondja, hogy annyi lakás lesz, amennyire szükség lesz, 

természetesen azoknak, akik a pályázati feltételeket teljesíteni tudják. 

 

Hollósy András: A sportcélú ingatlanokkal kapcsolatosan kíván felszólalni. Üdvözli a hírt és 

köszöni a Győri kapui sportbatárok nevében, hogy a József úti sportpálya felújítása megtörténhet. 

Javasolja, hogy amennyiben a pénzügyi lehetőségek engedik, bővítsék a műfüves focipályák 

behozatalát a Sportcentrumba, mert pl. a Zoltán utcai Általános Iskola területén is van egy pálya 

rendezetlen viszonyokkal. 

 

Földesi Norbert: Véleménye szerint Nagy-Korsa képviselő asszony által feltett kérdésekre 

feltétlenül válaszolni kellene valakinek. Úgy gondolja, hogy sok ember hajléktalanná válhat a 

jövőben. Vannak, akinek nincs lehetősége, nincs keresete, nem fognak megfelelni a feltételeknek. 

Hangsúlyozza, hogy a nyomortelepeken nem deviánsok, hanem szegények laknak. Lehet, hogy 

vannak köztük deviáns viselkedésű egyének is, de az egy nagyvárosokra jellemző dolog. Ő is 

kíváncsi lenne arra a számadatra, hogy hány lakás áll rendelkezésre. A József Attila 45. szám 

kapcsán kérdezi, pontosan mi az a 300 millió forintos kár, amit a városnak jelentett ez a társasház, 

mert ezt az előterjesztésben nem találta meg. Megjegyzi, hogy a telepfelszámolás ijesztő azoknak, 

akik nem tudják, hogy mi lesz velük a jövőben. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót Váradi Gábornak, a Roma Nemzetiségi 

Önkormányzat elnökének. 

 

Váradi Gábor: Visszautasítja Jakab képviselő úr kijelentését, mert szerinte nem lehet egy egész 

közösséget megbélyegezni azzal, hogy bűnöző. Felháborítónak tartja azt, ahogy a szegény 

emberekről a város ez elmúlt években lemondott. Azzal, hogy bérleti díjat emelnek, ismét a 

szegények ellen indítanak hadjáratot. Nehezményezi, hogy az elmúlt években sem fordítottak pénzt 

a számozott utcák rekonstrukciójára. Miskolcon több mint száz család bérleti szerződése fog lejárni, 

kérdés számára, hogy a város ezeknek az embereknek segíteni fog-e. A József Attila utca kapcsán 

gyorsan sikerült megoldást találni, a számozott utcák problémájára viszont nem. Szeretné, ha 

komolyabban foglalkoznának a szegényekkel függetlenül attól, hogy azok a cigánysághoz tartoznak 

vagy sem. A cigány lakosság 10%-a már valamilyen módon el kellett, hogy hagyja ezt a várost, ami 

szerinte intő jel. 

 

Katona Ferenc: Felszólalásában elmondja, hogy a József Attila úti ingatlan az ő körzetében 

helyezkedik el, és megkeresték a lakók azzal, hogy segítsen nekik és járjon el az ügyükben, mert 

szerintük jogszerű szerződésük van, pályáztak, kauciót fizettek az ingatlanokra, s önhibájukon kívül 

kerültek ebbe a helyzetbe. Hangsúlyozza, hogy valóban erkölcsi kötelesség rajtuk segíteni. Ez az 50 
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család jogszerű szerződéssel rendelkezik, fizették a közüzemi díjakat és a bérleti díjat, és 

idegenkednek attól, hogy újra pályázzanak. Arra kéri a MIK Zrt. vezetését, hogy a döntés után 

mielőbb tájékoztassák az ott élőket, hogy tudjanak a lehetőségeikről, és ő maga is tájékoztatás kér a 

fejleményekről. 

A Bosch úttal kapcsolatosan elmondja, hogy lemondanak ugyan az érintett területről, de Miskolc 

városának az egyik legszennyezettebb területe, a Búza tér fog ez által mentesülni, tisztulni az észak-

kelti rész lakóinak örömére. Nem utolsó sorban az építmény árvízvédelmi célokat is szolgál, így 

remélhetőleg nem fog megismétlődni a 2010-es katasztrófa. 

 

Jakab Péter. Alaptalanul vádolták meg őket azzal hogy nem olvassák el az előterjesztéseket. Az 

előterjesztés 4. oldalán azt olvasta, hogy a megpályázott lakást a bérlőnek kell felújítani. Kérdezi, 

hogy amennyiben felújított lakást kapnak – ahogyan az elhangzott –, akkor miért kell felújítani?  

Amennyiben az jogszabály ellenes, akkor kéri, hogy ezt vegyék ki az előterjesztésből. 

 

Hubay György: A sportcélú ingatlanokkal kapcsolatosan elmondja, hogy szerinte ez lehet a 

legjobb megoldás, nagyon fontos dolog, hogy a pályázati pénzből készült pályákat megfelelő 

szakemberek kezeljék. A Sportcentrum Kft. szakemberei garanciát jelentenek arra, hogy ezek az 

ingatlanok megfelelően lesznek kezelve. Fontos terület a József úti Sporttelep, a Szentpéteri kapui 

Honvéd Sportpálya, valamint a Csorba-telep. Nagyon fontos hogy ezek megfelelő kézben legyenek. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő. 

A napirendi pontok feletti vitát lezárja. 

Szélyes Domokos vezérigazgató úrnak adja meg, hogy válaszolhasson a vita során felmerült 

kérdésekre. 

 

Szélyes Domokos: Megjegyzi, hogy több kérdésre elhangzott a válasz a bevezetőben. Az 

önkormányzatot ért kár azért nem szerepel az előterjesztésben, mert nem kapcsolódik a lakók 

elhelyezéséhez, csak kiegészítő információként hangzott el. 2006-ban kötött az önkormányzat egy 

bérleti szerződést az ingatlan kapcsán. A veszteség az önkormányzat által kifizetett bérleti díj és a 

bérlőktől befolyó bérleti összeg különbözetéből adódott az évek folyamán. Azért kell újra pályázni, 

hogy egy objektív szempontrendszer szerint tudjanak dönteni a lakások tekintetében. A lakások 

számával kapcsolatosan elmondja, hogy több mint 5000 bérlakása van az önkormányzatnak, az, 

hogy ezek közül az adott időszakban hány lakás üres az minden pályáztatásnál változik. Egy 

pályázat esetében átlagosan 70-80 lakást szoktak kiadni, de ez a szám változó. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a kiegészítést és Dr. Kiss János alpolgármester úrnak 

adja meg a szót. 

 

Dr. Kis János, alpolgármester: Visszautasítja Váradi Gábor kijelentését, Miskolcon jogállam van, 

nem pedig vészkorszak. A nyomortelepek felszámolása jogszabályok mentén halad, és 

folyamatosan figyelembe veszik a jogon kívüli társadalmi normákat is. Született egy érvényes jogi 

döntés 2014 szeptemberében a Városfejlesztési Stratégiában, amely arról szól, hogy a számozott 

utcák nyomortelepeit a város fel fogja számolni. Emellett van egy érvényes társadalmi döntés is, 

ami 35.000 miskolci lakos támogatásával született, tehát ez egy társadalmilag is támogatott 

érvényes jogi döntés. Azt a kb. 35 lakást, amelyek műszakilag nincsenek megfelelő állapotban, 

természetesen az önkormányzat nem adja újra bérbe. Arról is döntés született, hogy a számozott 

utcán a lejáró szerződéseket sem hosszabbítják meg. A város jogi felelőssége itt véget érne, de 

erkölcsi felelőssége tudatában mégis mindent megtesz azért, hogy ezeknek a családoknak 

megoldást, lehetőséget találjon. Megjegyzi, hogy ezeknek a családoknak korábban soha, senki nem 

adta meg a lehetőséget arra, hogy magasabb komfortfokozatú ingatlanra pályázhassanak a 

szerződésük lejártával. Ez pontosan abból a jogon túli felelősségtudatból ered, amiről beszélnek, 

viszont ennek is kell hogy legyen határa. A Máltai Szeretetszolgálat ennek a határnak a 
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megállapításában segít, hiszen ez az ő szakterületük. Megígéri a Roma Nemzetiségi 

Önkormányzatnak, hogy minden esetben figyelembe fogják venni a Szeretetszolgálat 

szakvéleményét. A szolgálat is a rend, a tisztesség és munka hármas egységére alapoz. 

Visszautasítja a kitelepítés és kitoloncolás kifejezéseket, senkit nem küldenek el. A Roma 

Nemzetiségi Önkormányzat képviselőinek jelzi, hogy a város tudja mi a felelőssége. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. 

 

A Miskolc város terület- és településfejlesztésével kapcsolatos napirendek megvitatásával folytatják 

munkájukat. 

 

3. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének (TszT) és a 

Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról (MÉSZ) szóló 21/2004. 

(VII.6.) önkormányzati rendeletének módosítására 

 

7. napirend: Javaslat a 2014-2020 közötti Terület- és Településfejlesztési Operatív Program 

forrásainak felhasználására vonatkozó Területi Kiválasztási Kritériumrendszer 

megalkotására 

 

8. napirend: Javaslat a ,,Miskolc városi villamosvasút fejlesztése” nagyprojekt 

előrehaladásáról szóló 2014. szeptember - 2015. február közötti időszakra 

vonatkozó beszámoló elfogadására 

 

5. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének 

(TszT) és a Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról (MÉSZ) 

szóló 21/2004. (VII. 6.) önkormányzati rendeletének módosítására 
 

6. sürgősségi napirend: Javaslat a diósgyőri stadionrekonstrukció végrehajtása érdekében 

magántulajdonban lévő ingatlanok kisajátítás útján történő 

megszerzésére 

 

7. sürgősségi napirend: Javaslat a Történelmi Avast érintő intézkedések meghozatalára 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felkéri Kiss Gábor alpolgármester urat, hogy tegye meg szóbeli 

kiegészítését. 

 

Kiss Gábor alpolgármester: Összefoglalja a folyamatot, ami az előterjesztés mögött áll. Konkrét 

feladat az Integrált Települési Program elfogadása, ami a következő hónapokban kerül a Közgyűlés 

elé, ez ütemezett feladat. Az elmúlt időszakban Magyarország által aláírásra került a társulási 

megállapodás az Európai Unióval. Nemrégiben elfogadásra került a Terület- és Településfejlesztési 

Operatív Program /továbbiakban TOP/, mely rendszerben új elem, hogy a területi szereplők 

beleszólhatnak a kiválasztási kritériumba, hogy kiket és milyen módon vonnak be a 

forrásfelhasználásba. A kritériumrendszernek vannak a Nemzetgazdasági Minisztérium Regionális 

Programokat Irányító Hatósága által előírt kötelezően alkalmazandó elemei és Miskolc Megyei 

Jogú Város Közgyűlésének is meg kell határoznia azokat a kritériumokat, melyek alapján a helyi 

érdekeket érvényesítő értékelési szempontok kialakíthatók. Jelen előterjesztés a Közgyűlés által 

meghatározható kritériumokra tesz javaslatot. 

Technikai korrekciót jelez, miszerint a Nemzetgazdasági Minisztérium irányító hatósága, a 

megalakuló Monitoring Bizottság kérésére a kritérium rendszert 2015. március 9-i határidővel kérte 

benyújtani. Tájékoztatták az irányító hatóságot, hogy a miskolci Közgyűlés 2015. március 12. 

napján tartja ülését. Erre tekintettel a határozati javaslatot úgy kéri elfogadni, hogy az abban 

megjelölt március 9-i határidő március 12-i pontosítással kerüljön elfogadásra. 
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Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni Alpolgármester Úr tájékoztatását. 

Kéri az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését a napirendek 

sorrendjében. 

 

Bizottsági vélemények: 

 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: a meghívó szerinti 3. napirendi előterjesztést 

megtárgyalta, melynek elfogadását támogatta, a sürgősségi 5. napirendi előterjesztés elfogadását 

egyhangúlag támogatta. 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: a meghívó szerinti 3., 7. és 8. napirendi 

előterjesztéseket megtárgyalta, és támogatta azok elfogadását. 

 Pénzügyi Bizottság: a meghívó szerinti 7. és 8. napirendi előterjesztést tárgyalta, és 

támogatta annak elfogadását. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkezett 

képviselőknek adja meg a szót. 

 

A vitában hozzászólók: 

 

Földesi Norbert: A villamosvasút beszámoló kapcsán kért szót. Úgy véli, hogy mind a beszámoló, 

mind a miskolciak véleménye az a projektről, hogy volt rossz döntés, de most már mindenki 

élvezheti a döntés gyümölcsét. Úgy gondolja, hogy ez a fejlesztés – ami akkor Magyarország egyik 

legnagyobb beruházása volt közlekedés szempontjából – megérte. 

2013-as ÁSZ jelentésből idéz, ami a 2011. évet és 2012. II. és III. negyedévét vizsgálta a Zöld Nyíl 

villamosprojekt vonatkozásában. A jelentés tartalmazott két szabálytalanságot és egy 146 millió 

forint kárértéket. Kérdése ennek kapcsán, hogy ez ügyben történt-e bármilyen feljelentés, jogi útra 

terelés. Hangsúlyozza, hogy ezek azok az átívelő projektek, amire minden miskolci, minden 

városvezető büszke lehet. 

 

Dr. Nehéz Károly: MÉSZ módosításhoz fűz néhány gondolatot Görömböly kapcsán. Szép 

kezdeményezés látható az anyagban: a görömbölyi pincesor és környékének fejlesztései. Az oda 

vezető út, ill. a pincesor megközelíthetősége nagyon nehéz. A 4-es busz végállomása az egyik 

terület, ami az MVK Zrt. jóvoltából új kijelzővel lesz ellátva. A buszvégállomástól most egy 

gyalogos hídon lehet lejutni a pincesorhoz. Ezt irányozza elő jelen MÉSZ módosítás egy autók által 

is használható híddal, a régi erdészház mögötti részen 60-70 autó és 3-4 autóbusz számára alkalmas  

parkolóval. Így jobban hozzá lehet integrálni a területet a tapolcai vérkeringéshez is. A Kuruc 

Vigasságokat – amit a Görömbölyi Borbarátok évenként szervez –, illetve annak a területét közpark 

besorolásban részesíti a módosítás, így már gond nélkül lehet rendezvényeket tartani a területen. 

A Tapolca felé lévő átvezető úton egy oktató és kutató mintagazdaság létesítésének szándéka 

fogalmazódott meg befektetők részéről, melyet a MÉSZ módosítás is tartalmaz, úgy alakítja át a 

környezetet, hogy ez megvalósítható legyen. A látogatók elől elzárt génbank jellegű kertészetet is 

szeretnének kialakítani. 

 

Nagy-Korsa Judit: 2014-2020. között nagyon jelentős mennyiségű uniós pénz áramlik be az 

országba, melynek felhasználása szerinte ugyanolyan szerencsétlenül alakul, ahogy alakult ez az 

előző hét éves ciklusban. A pályázati kiírások halasztgatása meglátása szerint tudatos. A TOP 

kritériumai között szerepel a „hozzájárulás belső társadalmi kiegyenlítődéshez”. A vezetés ezt 

negligálta, ismét a szociális érzéketlenséget igazolta. Valóban lényeges a külső természeti 

hatásokkal szembeni ellenálló képesség erősítése, de ennél sokkal nagyobb szociális és társadalmi 

problémák vannak. Elhangzott, hogy Miskolc lakóinak a 65%-a létminimum alatt él. Ezekkel az 
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emberekkel kellene törődni, esélyt és lehetőséget adni, hogy sikerüljön megkapaszkodni, és feljutni 

a középosztályba. A növekvő szegénység az egyik legnagyobb probléma. A támogatások 

csökkentek, az oktatás átalakítása azt fogja eredményezni, hogy fél-analfabéta emberek tömegei 

kerülnek majd ki az oktatásból, és nem találnak majd munkát, maximum a gépsorok mellett. 

Kérdezi, hogyan akarnak a városban olyan tudáscentrumot kialakítani a Miskolci Egyetemen, 

amelynek a karait folyamatosan leépítik, hogyan akar a város így vonzó lenni a befektetők számára, 

hogyha nagyon sok egyszerű és műveletlen ember kerül majd ki a közoktatásból, úgynevezett 

szakmunkásként. Ezen el kell gondolkodni. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Nem tudja, hogy mire alapozza Képviselő Asszony azt a 

kijelentését, hogy sok műveletlen ember fog kikerülni a magyar szakképzésből. 

 

 

Dr. Tompa Sándor: A most tárgyalt napirendi csomagban három igen jelentős sürgősségi napirend 

is van. A legfajsúlyosabb a Településszerkezeti Terv és Építési Szabályzat módosítása. Leszögezi, 

hogy ez egy nagyon fontos alapdokumentuma a városnak. Jó lenne, ha tenne valamit annak 

érdekében a város vezetése, hogy ez az alapdokumentum a módosításokkal együtt nyilvános is 

legyen a városlakók számára. Korábban interaktív módon mind az 57 szelvényháló részleteiben is 

megtekinthető volt, elemezhették, felkészülhettek belőle. Manapság a főépítész kézi vezérléssel 

irányítja ezeket az átalakításokat. Gyakorlatilag felülírják a TszT-t és a MÉSZ-t anélkül, hogy 

lehetőséget biztosítanának arra, hogy megtekintse a Testület, hogy mi a jelenlegi állapot. 46+11 

rendelettervezetben egyenként megtekinthető, de összességében nincs lehetőség arra, hogy korszerű 

módon, interaktív internetes felületen megtekinthető legyen. Mielőbb szükség volna arra, hogy a 

tervet és a szabályzatot a város átdolgoztassa, ezt a lehető legnagyobb nyilvánossággal és lehetőleg 

helyi tervezőkkel valósítsa meg, és ezek után lehetne látni, hogy merre akar a város 

területfelhasználás, közlekedési folyosó megvalósítása érdekében tovább haladni. 

Tegnap délután kapták meg a Diósgyőri Stadion sportligettel kapcsolatos szabályozási terv 

módosítását, mellyel olyan közlekedési folyosókat lehetetlenítenének el, amelyekkel hosszabb 

távon a városnak szüksége lenne. Utal arra, hogy annak idején úgy fogalmazták meg, hogy a Kiss 

Ernő utcát meghosszabbítják egészen a Lórántffy utcáig, melynek ma már nyoma sincs a tervben. 

Ilyen alapkérdéseket sem látnak visszaköszönni az előterjesztésben. 

 

Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. 

 

Dr. Nehéz Károly: Visszautasítja Tompa képviselő úr szavait. A görömbölyi fejlesztés kapcsán 

elmondja, hogy mintegy öt éve kapcsolatban van a Görömbölyi Borbarátok Hagyományőrző 

Egyesületével. Tavaly beszélgettek arról, hogy próbáljanak kialakítani egy koncepciót a 

fejlesztéshez, és ők fogalmazták meg a változtatásokat, név szerint Lakatos Miklós. Szakmailag 

jónak tartja az anyagot. 

 

Barta Gábor: Amikor a görömbölyi területet érintő módosítást olvasta, egy régi adósságot látott 

körvonalazódni a miskolci lakosokkal szemben, egy igazi borfalut. Miskolcon kilenc történelmi 

pincesor van, de egyik sem pincefalu, pedig lenne rá igény. A turisztikai és kulturális vonzerő a 

gasztronómiára, a bor és a fürdőkultúrára lenne alapozva a városban is, mely mielőbbi 

megvalósulásának feltétele ez a TszT és MÉSZ módosítás. Elmondja, hogy a görömbölyi pincesor a 

legegységesebb a miskolci pincesorok közül. A pinceházak, a földalatti épített, faragott pincék a 

tervben leírtak megvalósulása esetén a Barlangfürdőbe és a nemsokára megépülő strandfürdőbe 

érkező közönség második úti célja lehet, de önállóan is attrakció lehet a városba látogatóknak és 

miskolciaknak egyaránt. 2009-ben létre hoztak egy Miskolci Pincék nevű asztaltársaságot, amely 

már akkor foglalkozott a miskolci pincék hasznosításának kérdéskörével. Mind gazdasági, mind 

kulturális vonalon előnyös a város és a térségben élők számára a rendelettervezet. 
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Dr. Tompa Sándor: Nehéz képviselő úrnak címezi szavait, miszerint alig hihető, hogy Lakatos 

Miklós egyszer csak kapott egy feladatot anélkül, hogy a képviselők közül valamilyen 

kezdeményezést tettek volna. Bohózatnak nevezi azt, ami a TszT és MÉSZ keretében zajlik. Nem 

ismerhetik a részleteket, nincs megfelelő nyilvánossága az előterjesztésnek és ráadásul elvonták azt 

a lehetőséget is, hogy a város lakói internetes felületen megismerhessék az aktuális helyzetet, illetve 

a módosításokat. Megismétli az 57 szelvényhálót illetően, hogy az 46+11 módosítást tartalmaz, 

erről lenne fontos beszélni, hogyan alakul át a TszT és a MÉSZ a FIDESZ-KDNP képviselőinek 

lobbizása nyomán. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Már sokadik éve hallható, hogy valami titkos társaságok által 

kitalált és végigvitt fejlesztések, illetve változtatások történnek a városban. A valóság, hogy semmi 

titok nincs az egészben, szépen megy minden a maga útján, egymásra épülő fejlesztések sorozata. 

Fejlesztik a várost, ahhoz illesztik a fejlesztési terveket. 

 

Bartha György: Főépítész úrtól kérdezi, hogy az egyik térképen úgy látta, hogy a Tizedik utca 

környékére van rajzolva egy út, amelyik kivezet a volt Digéphez, és jól látja-e, hogy az a mostani 

strekknek a helyén fog menni. Kérdése továbbá, hogy a strekk két oldalára vonatkozik-e a 

következő előterjesztés, hogy onnan kell területet vásárolni, az út kialakítása miképpen fog 

megtörténni. 

Az MVK vezérigazgatójától érdeklődik az autóbusz megállókban elhelyezett táblákról. Mikorra fog 

egységesen működni mindegyik, több lakossági megkeresés érkezett e témában felé. 

 

Dr. Simon Gábor: Örül annak, hogy Miskolc nem a titkok városa, és reményeit fejezi ki aziránt, 

hogy Földesi képviselő úr majd megfelelő választ kap kérdésére, hogy hova tűnt 150 millió forintos 

hiány, amit az ÁSZ is kifogásolt a villamosprojekt kapcsán, valamint azt is, hogy milyen 

felelősségre vonások történtek ezzel kapcsolatban az elmúlt két évben. 

A stadion környékéről hallani bontásról, építkezésről, láttak több látványtervet, makettet. 

A történelmi Avasról szóló előterjesztés kapcsán elmondja, hogy abban konszenzus van a városban, 

a történelmi Avast fejleszteni kell, szükséges. Az IVS II. keretén belül a város kapott – többek 

között erre is – 5 milliárd forintot, melyet visszaadtak, és nem lett belőle fejlesztés. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Elmondja, hogy az IVS II. kapcsán a döntés volt meg, a pénz nem. 

Ismételten megadja a szót Simon képviselő úrnak. 

 

Dr. Simon Gábor: Folytatja gondolatmenetét. Magyarország az Uniós pénzek jelentős részét nem 

használta fel. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Nem ért egyet Képviselő úrral. 

 

Dr. Simon Gábor: A fel nem használt pénzt visszaadták. Korábban arról volt szó, hogy az IVS 

helyett lesz egy új rendszer, és annak keretében még nagyobb fejlesztések lesznek. 

Este kaptak előterjesztéseket, melyben négy dolog van: a növényzetet ritkítani kell, a közvilágítást 

rendbe kell tenni, az Avasi templomot ki kellene világítani, a negyedik, hogy a város vegye meg a 

Bortanyát. Az Avast illetően ezt a négy intézkedést sorolja az anyag. Ha öt év alatt a történelmi Avas 

fejlesztése kapcsán ez a négy konkrét intézkedés kerül eléjük sürgősségi indítványként az utolsó 

pillanatban, akkor ez majdnem egyenlő a semmivel. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszul elmondja, hogy legalább ennyi is lesz, mert a szocialista 

vezetés ideje alatt ennyi sem történt. 

 

Soós Attila: Megerősíti Polgármester Úr szavait. Úgy gondolja, hogy bárki megerősíti, hogy a 

korábbi vezetés hányszor ígért milliárdos elképzeléseket, szuper fejlesztéseket, de nem lett belőle 
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semmi. A történelmi Avas egy olyan kiemelt része a városnak, akár világszinten is egyedülálló, 

hogy a városban van egy több száz pincéből álló pincesor, adott esetben potenciális turisztikai 

látványosság, amely lüktető része lehetne a belvárosnak, ha ezzel az előző városvezetés foglalkozott 

volna. A városnak felelőssége van, azokat a kereteket meg kell szabni, hogy milyen irányba 

szeretnének hatni a fejlesztésre. A régi Avas fényét vissza kell állítani, előre kell nézni, és meg kell 

vizsgálni, hogy miben tudnak lépni. A területet infrastruktúrával kell ellátni, melynek első része pl. 

hogy a növényzetet – ami zömében tájidegen – tervszerűen megváltoztassák, lecseréljék. 

Mindenképpen egy szakszerű kertészeti terv, ill. egy folyamatban lévő tájépítészeti terv szükséges 

ahhoz, hogy ez a terület kulturáltan rendbe hozható legyen. Az sem kérdés, hogy a folyamatos 

omlásokat részben ez a növényzet, és részben a rendezetlen csapadékelvezetés okozza. Ugyanennek 

a tervnek a része az is, hogy a közvilágítást is meg kell újítani. Azt is meg kell kísérelni, hogyan 

tudnak további közműveket kiépíteni az Avason. Meg kell próbálni a rendezetlen 

tulajdonviszonyokat is rendbe tenni. A városnak nem elsődleges feladata az, hogy valódi 

attrakciókat hozzon erre a területre, hanem az, hogy olyan területet alakítson ki, ami vonzza ezeket 

az attrakciókat, és definiálja azt a keretrendszert, ami kapcsán érdemes lesz idejönni mindenkinek. 

Jelen pillanatban nem kellően csábító az Avas, ezért zajlanak folyamatosan az egyeztetések a civil 

szervezetekkel, szakemberekkel is, hogy haladjanak előre. 

 

Dr. Tompa Sándor: Kérdése, hogy miért zárják el a hatályos MÉSZ-t és TszT-t a város lakóitól 

azzal, hogy az interneten nincs fent, és nem lehet interaktív módon megszemlélni, miért hagyja a 

főépítész kézi irányítása alá ezeket. 

A 8. napirend kapcsán kifogásolja, hogy a projekt irányító bizottság nem tárgyalta ezt az időszakos 

beszámolót. Szeretné, ha olyan – évek óta húzódó – ügyekre kitérne az előterjesztő, ill. a 

projektigazgató úr mint a pressbeton ügye a belvárosi szakaszra vonatkozóan. Annak idején ebben 

is több vizsgálat zajlott le, garanciális helyreállítást ígértek, de nem történt semmi. 

Érdeklődik a Diósgyőrben található műfüves pályaszakasz állapotáról, mert még egyszer sem 

sikerült hozzányúlni, amióta létrehozták. 

 

Eperjesi Erika: A történelmi Avast érintő napirendhez kíván hozzászólni, melynek helyzete az 

elmúlt évtizedekben egyre kedvezőtlenebbé vált, mára a területen Miskolc belvárosához méltatlan 

körülmények uralkodnak. A pincesorok zömében néptelenek, az ingatlanok állapota nagyban 

leromlott. A város vezetése eltökélt abban, hogy társadalmi és gazdálkodó szervezetekkel 

együttműködve, önkormányzati forrásokat is bevonva visszaállítsa a városrész régi hangulatát és 

funkcióját. Az Avasi Kilátó is csak nevében kilátó, mert az elburjánzott növényzet eltakarja a 

látnivalókat. Nagyon fontos a tájidegen növényzet komplett eltávolítása, valamint a közbiztonság  

szempontjából a közvilágítás teljes körű kiépítése és a Miskolci Önkormányzati Rendészet 

munkatársainak fokozott jelenléte. Amennyiben fenntartható turizmus megteremtését akarják elérni, 

akkor szükséges a történelmi Avas fejlesztése. Természetesen ezt a célt nem érhetik el rövidtávon, 

de első lépésként szükséges, hogy a legfontosabb fejlesztési elemeket realizálják. 

 

Deák-Bárdos Mihály: A stadionrekonstrukció kapcsán elmondja, hogy a stadion és környezetének 

megújulása nemcsak a labdarúgás számára fontos, hanem a többi diósgyőri sportág számára is. Az 

ott élők helyzetén is tudnak javítani, a Bulgárföld városrész, a stadion környéki lakótelepek élettere 

is megváltozik, újjászületik. 

 

Soós Attila: Folytatja korábbi hozzászólásának gondolatmenetét. Az egyeztetésekkor mindenki 

egyetértett abban, hogy a mindenkori városvezetés az elmúlt évtizedekben nem tett eleget annak a 

kötelezettségének, hogy ezt az avasi területet fejlessze. Nemcsak szavakkal, hanem tettekkel is 

lépniük kell. Ezekkel az intézkedésekkel kívánják elérni, hogy a kilátó újra funkcionáljon, a 

templom újra látható legyen – ne zöld takarásban –, valós közvilágítás legyen, mindenki számára 

élhető Avas alakuljon ki, és közbiztonsági alapja is van a fejlesztésnek. Elkötelezettek abban, hogy  

a történelmi Avas a belváros szerves részét képezi majd, és szándékuk szerint méltó helyét és 
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szerepét elnyeri a következő években. Ennek keretében továbbra is megtartják azt a széleskörű 

társadalmi egyeztetést, amit eddig. 

 

Hubay György: A történelmi Avas kapcsán elmondja, hogy szívéhez közel áll, hiszen ott nőtt fel és 

élt hosszú évekig. Örömmel hallja, hogy a városvezetés eltökélt szándéka, hogy ezt a területet 

megújítsa, megfelelő beruházásokat indít el, melyekre nagy szükség van. Soós képviselő is utalt rá, 

hogy előzetes egyeztetések történtek civil szervezetekkel, képviselőkkel, a borházak 

tulajdonosaival. Jónak tartják és elvárják, hogy ezek a felújítások, beruházások megtörténjenek az 

Avason. A múltra visszatekintve elmondja, hogy több városvezetés sem foglalkozott ezzel a 

városrésszel, és ezért nagyon jelentős ez az előterjesztés. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, a 

napirendek feletti vitát lezárja. 

A vitában felmerült kérdésekre reagál Rostás László főépítész, megadja neki a szót. 

 

Rostás László: Bartha képviselő úrnak válaszul elmondja, hogy a jelzett út valóban átkerül a 

túloldalra, az 1. és 2. számú mellékletet együtt nézve kiderül, hogy annak az útnak a továbbvitele, 

és a mellette lévő út szélessége azzal indokolt, hogy a körvillamos helyét biztosítani kell. A 

fociakadémia területe úgy lesz kialakítva, hogy a gyalogos közlekedést – ami jelen pillanatban a 

volt vasúti hídon keresztül történik – fel kell újítani. 

Tompa képviselőnek válaszul elmondja, hogy 2004-ben, amikor a VÁTI készítette a rendezési 

tervet, akkor beszkennelték a térképeket, melyeket kézi vezérléssel átrajzoltak, és ebből lett egy 

digitális felület. Jelen pillanatban a földhivatali tervnek és rendezési tervnek egymáshoz való 

illesztése eltéréseket takar, ezért valóban szükséges átdolgozni a teljes rendezési terv felületét. 

Minden felületet külön-külön kell bevinni kézzel, ezért van levéve a nyilvánosság elől. A 

módosítási kérelmeket nem egyesével hozzák a Közgyűlés elé, hanem összegyűjtve, egyszer a 

szerkezeti tervet érintőeket, egyszer pedig azokat, amik nem érintik azt. 

A K 4/2 gyakorlatilag egy korrekció, mert a 2004-ben elfogadott rendezési terv ellehetetlenítette a 

fejlesztéseket, és ezeket kell korrigálni. Az előterjesztésből pontosan kiderül, hogy milyen irányba 

történik a fejlesztés. 

A DVTK melletti területhosszabbítás vonatkozásában elmondja, hogy ezen a ponton a városnak 

olyan keresztmetszete van, ahol a villamospálya két oldalán kétszer két sáv van, és ha innen ötven 

méteren belül ismét építenének egy ilyet, akkor a közlekedés ezen formáját nem tudnák jobbá tenni. 

A korrekcióban meghatározott – 57 tétel közül – ezek tényleg pontszerű beavatkozások. A 

városfejlesztés koncepcióját a területfejlesztési stratégia kapcsán a Közgyűlés már tárgyalta. 

Hangsúlyozza, hogy közgyűlési hatáskör az, ha bármilyen fejlesztés van, a teljes városszerkezetet 

érintő kérdésekre válaszolni kell. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. 

Megadja a szót Singlár Zsoltnak az MVK vezérigazgatójának, hogy reagálhasson a felmerült 

kérdésekre. 

 

Singlár Zsolt: A pressbeton burkolat kapcsán lezáró választ kíván adni – hivatalos 

dokumentummal, mely 2010. augusztus 11-én kelt, Káli Sándor helyett Fedor Vilmos írta alá. Ez 

tartalmazza, hogy a vágányok közötti vágányzónaközépben sötétszürke, bazalt nagy kocka-kő 

mintázatú pressbeton burkolatot kell kialakítani. A dokumentum megtalálható náluk, annak 

következményeit maximálisan kezelték. 

Bartha képviselő úr érdeklődött a kijelzőkről. Tájékoztatásul elmondja, hogy 101 LED kijelzőt 

helyeztek ki a városba, melyből 86 hibátlanul üzemel, melyről térkép elérhető a társaságuk 

weboldalán is. 16 darab esetében pedig az ÉMÁSZ-hoz tartozik annak áram alá történő helyezése, 

mely folyamatban van. Március végéig elérik a 100%-os lefedettséget. 

A műfűvel kapcsolatban kifejti, hogy megvan hozzá a szükséges eszköz. Először kézi felmérés 
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történik, majd felmérik a műfüves pálya állapotát, és annak megfelelően fogják elvégezni a 

szükséges beavatkozást. 

Simon képviselő úrnak válaszul elmondja, hogy bárkit ellenőriz az Állami Számvevőszék, arra 

válaszul intézkedési tervet kell készíteni, mely megtörtént ez esetben is, és ezt a tervet bemutatták a 

saját Felügyelő Bizottságuknak részére. Az ÁSZ jelentésben foglaltakra – az irányító hatósággal 

közösen – elfogadták a válaszokat. Készültek felmérések és történt feljelentés is az ügyben. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. 

Szólásra jelentkezett Dr. Kiss János alpolgármester úr, megadja neki a szót. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Beszédében elmondja, hogy az Avason az ellenzék vezetésének 

idejében nem történt semmi, a folyamatok csak romlottak, ami lehetett tönkrement. Ehhez az induló 

állapothoz képest a beavatkozási program sok fontos elemet foglal magában. Megjegyzi, hogy a 

vezetés nem csak ennyiben gondolkozik, nagyobb fejlesztéseket szeretnének majd az Avason, 

melyhez érdemes megvárni az Európai Uniós forrásokat, melyekből lehet finanszírozni a 

fejlesztéseket. 

A TOP által kínált lehetőségeket veszi számba, mely nagyon fontos kitörési pontot ad a városnak. A 

Kormány 2014 decemberében döntött arról, hogy a felosztható forrásokból 35 milliárd forintot 

Miskolc kapjon. Ez is jól példázza, hogy a Kormánynak Miskolccal komoly szándékai vannak, 

melyek már akkor láthatók voltak, amikor a várost kiemelt gazdasági övezetté nyilvánította. 

Hangsúlyozza, hogy nemcsak a TOP-os forrásokra alapozzák Miskolc beruházási politikáját. Azt 

látják és érzik, hogy sok lehetőségük lesz arra, hogy azokat a beruházási forrásokat megteremtsék, 

amire Miskolcnak az elkövetkezendő években szüksége lesz. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Alpolgármester úr hozzászólását. 

 

A nyílt ülésen tárgyalandó napirendek végére értek. 

A zárt ülésre felvett napirend tárgyalásával folytatják munkánkat, ennek megfelelően zárt ülést 

rendel el. 

Megkéri a vendégeket, a sajtó képviselőit, hogy hagyják el az üléstermet. 

 

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül. 

 

- A zárt ülést követően a nyílt üléssel, 

a Közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. - 

 

 

Közérdekű bejelentések, hozzászólások 

 

Hozzászólók: 

 

Dr. Lange László Német Nemzetiségi Önkormányzat elnöke: A 2015. év a „Malenkij robotra” 

elhurcoltak emlékéve, ennek kapcsán létrejött a „Málenkij robot” Emlékbizottság, amely igen széles 

feladatkört lát el. Ennek elnöke az emberi erőforrások minisztere, tagja több miniszter, valamint 

miniszterek által delegált személyek és államtitkárok. A Bizottság munkájában részt vesz több 

szervezet. Az emlékév nyitó rendezvénye a „Trauma és Tabu” című konferencia volt, melyet a 

Parlamentben rendeznek 2015. február 25-én, a Kommunizmus Áldozatainak Emléknapján, ahol 

több neves ember tartott előadást. A konferencia után a Gulág Emlékművet katonai tiszteletadás 

mellett koszorúzták meg. Mivel Miskolc gyűjtőhely volt, több környező településről is ide hurcolták 

az áldozatokat, majd innen indították – gyakran utolsó – útjukra, a malenkíji robotra. Az elhurcoltak 

többsége német származású volt, a Német Nemzetiségi Önkormányzat 2015. évben több 

rendezvényt is szeretne szervezni ennek alkalmából. Kéri, hogy akik ebben segítségükre tudnak 
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lenni, azok keressék meg őket. Kéri a város oktatási intézményeinek vezetőit, és a német nyelvi 

munkaközösségek tagjait, hogy a programok lebonyolítása kapcsán segítsenek a diákjaik 

mozgósításában. Kéri továbbá a város vezetését és a Közgyűlést, hogy támogassák programjaikat. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Elnök Úrnak, hogy erre a fontos kérdésre felhívta a 

figyelmet. Kéri az oktatási intézmények vezetőit, hogy fokozottan figyeljenek oda a programokra. 

 

Dr. Tompa Sándor: Első kérdése, hogy megtörtént-e a felülvizsgálata azoknak az engedélyeknek, 

amelyek azt teszik lehetővé, hogy a belvárosban a díszburkolaton parkoljanak. Kéri, hogy erről 

tájékoztatást kapjon. 

Második kérdése, hogy mikor fogják megkapni a meghívót a Science Múzeum megnyitójára. A 

tavalyi beszámoló alapján idén kellene befejezni a munkálatokat. 

Harmadik kérdése, hogy az elmúlt évben pl. Jekatyerinburggal, dél-koreai, kínai és egyéb közel-

keleti városokkal kötött testvérvárosi szerződéseknek milyen kézzelfogható eredményei vannak. 

Azt is szeretné megtudni, hogy ma Miskolcon a közvilágítást ki vezényeli, és mi az oka annak, 

hogy jóval sötétedés után világítanak csak a lámpák. Mennyi megtakarítást jelent a városnak ez a 

késleltetés? 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Természetesen ellenőrizték a parkolási engedélyeket, akinek nem 

volt rendben az büntetést kapott, és ezek az ellenőrzések a továbbiakban is folyamatosak lesznek. A 

rendszámfelismerő kamerarendszer is ezt a munkát segíti. 

A Science Múzeum kapcsán elmondja, valószínűleg Képviselő Úr 2015. év végén fogja megkapni a 

meghívót. Ez egy örökölt beruházás, amivel négy éve küzdenek. 

A testvérvárosi kapcsolatoknak ugyanolyan kulturális és gazdasági hozadéka van, mint minden más 

testvérvárosi kapcsolatnak, illetve közigazgatási területen tapasztalatokat jelent a városnak. 

Megjegyzi, hogy Jekatyerinburg jelenleg még csak egy partnerváros. 

Közvilágítással kapcsolatos kérdésekre Pfliegler Péter alpolgármester úr fog választ adni. 

 

Pfliegler Péter: A testvérvárosi kapcsolatokra vonatkozóan megjegyzi, hogy idén és tavaly is a 

BOKIK által több vállalkozás vezetője volt látogatóban a testvérvárosokban. 

Közvilágítással kapcsolatosan elmondja, hogy évek óta nem volt változtatás, minden ugyanúgy 

zajlik, mint eddig. Vannak alkonykapcsolók, illetve időkapcsolók, amelyek irányítják a világítást. 

Azokon a helyeken ahol csak időkapcsoló van, előfordulhat, hogy az időjárási viszonyok változása 

korábbi sötétedést eredményez, amelyet a rendszer alkonykapcsoló nélkül nem tud követni. Nincs 

és nem is volt szándék arra, hogy ilyen változtatásokat bevezessenek. Összefoglalva tehát az 

ÉMÁSZ vezérli a közvilágítást a várossal kötött megállapodás alapján. 

 

Szilágyi Szabolcs: Korábban ígéretet kaptak arra, hogy az Avason minden hulladékgyűjtő 

konténernek lesz zárható ketrece. Felvilágosítást szeretne kérni az idei tervekről, mert sok helyen 

még mindig szétszedik a szemetet a guberálók, és ez a patkányok elszaporodását eredményezi. A 

már meglévő ketreceknél is szükséges lenne egy takarólemez felhelyezése, mert sokszor a rácson 

keresztül is kipiszkálják a hulladékot. A Kölcsey utcán csak a beton alapozásáig jutottak, a 

Szentgyörgy utcán pedig a lakók a társasház pénzén kezdték el építtetni, a társasház viszont 

eladósodott, így nem tudták befejezni. Ha egy mód van rá kéri, hogy legalább a megkezdett munkák 

befejezését próbálják megoldani. 

Felhívja a figyelmet arra, hogy az ÉMÁSZ által végzett felújítási munkák után kaotikus állapotok 

maradtak, melyek zavarják a lakókat. Felvilágosítást kér arról, hogy ezek folyamatban lévő 

munkák, és számíthatnak-e a visszaállításra, vagy ezek már befejezett munkák. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Utolsó kérdésével kapcsolatosan elmondja, hogy az ÉMÁSZ fölött 

nem rendelkezik az Önkormányzat, de természetesen, ha megadja a pontos címet, akkor utána 

fognak nézni a munkáknak és a helyreállításnak. 
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A kukákkal kapcsolatosan azt válaszolja, hogy minden zárható verziót megnéztek a teljes európai 

piacon, de sajnos nincs olyan, amit ne lehetne viszonylag könnyen kinyitni. Csak a tárolók jöhetnek 

szóba, melyeket eddig a képviselők saját keretük terhére támogattak. Sehol máshol nincs olyan 

magas képviselői keret, mint Miskolcon, ezért javasolja, hogy Képviselő Úr is kövesse ezt a példát. 

A költségvetésben külön nincs és nem is lesz erre elkülöníttet forrás. A szociális városrehabilitáció 

területén lehet, hogy lesznek erre irányuló törekvések. 

 

Jakab Péter: Utánajárt, hogy a dél-kiliáni hőkörzet fűtési szolgáltatásához szükséges faaprítékot a 

Miskolci Hőszolgáltató kisebbségi tulajdonában lévő Bioenergy Kft. kitől vásárolja. A 

Hőszolgáltató vezérigazgatója erre nem adott választ, a Bioenergy Kft. szerint pedig ez szigorúan 

bizalmas üzleti titok. Nem érti, hogy miért az és szeretne választ kapni erre a kérdésre. Kéri, hogy a 

Hőszolgáltató, mint ebben a vállalkozásban kisebbségi tulajdonnal rendelkező önkormányzati cég,  

adjon választ arra, hogy 2013-2014. évben honnan vásárolták az aprítékot. Közfeladatról van szó, 

így az ezzel kapcsolatos adatok közérdekű adatnak minősülnek. 

Tájékoztatást szeretne kérni arról is, hogy a Bükk lábához a Nyírségből szállítják-e a fát, hogy 

legyen mivel tüzelni. 

A Martin-kertvárosban a Bodrog és a Benkő Sámuel utca lakosai keresték meg az utca állapotával 

és a csapadékvíz elvezetéssel kapcsolatosan. A problémát személyesen is látta, egy nagyobb esőzés 

esetén az út gyalog, de még gyakran autóval is használhatatlan. Az évek során több képviselő is 

ígéretet tett a lakosoknak a probléma megoldására. Szeretné kérni a város vezetését, illetve a területi 

képviselőt, hogy vagy a költségvetésből, vagy a képviselői alapból legyenek szívesek rendezni ezt a 

helyzetet. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Valóban közérdekű adat, amelyet a Hőszolgáltatótól kért, tehát ezt 

meg kell hogy kapja. Kéri a Hőszolgáltató igazgatóját, hogy válaszolni szíveskedjen Jakab 

képviselő úrnak. 

 

Pakusza Zoltán: Az előző Közgyűlésen is felvetette a Torontáli és Tátra utcai jegenyefasor 

problémáját. Ígéretet kapott arra, hogy 2015-ben megvizsgálják a fák állapotát. Lakossági 

bejelentések érkeztek arról, hogy nem mernek a fák alatt közlekedni, a lehulló ágak összetörik az 

autókat és a házak cserepeit, tönkre teszik az utat és a járdát, hiába lesz újra aszfaltozva. 

Közbiztonsági tekintetben is veszélyes, gyakran a fák mögül támadnak meg idős embereket. Úgy 

gondolja, hogy ezeket a fákat pótolni lehetne nem tájidegen fákkal is, így a biomassza erőműnek is 

jutna fa. 

Szélyes Domokos úrtól nem kapott választ arra a kérdésére, hogy választókörzetében van-e olyan 

ingatlan, amit a MIK Zrt. a számozott utcák lakóinak kíván felajánlani. 

Elmondja továbbá, hogy a Nemzetőr utca 35. szám előtt a járda állapota balesetveszélyes. 

A Lányi Ernő utcán szintén kukák ketrecezésével kapcsolatosan keresték meg, de megpróbálja 

képviselői keretből támogatni azt. 

Diósgyőrből az Erdész és a Holló utcában élők 1990 óta várnak arra, hogy aszfaltburkolatot kapjon 

az utca. Esős időben a közlekedés rossz, a folyamatos utcafeltöltés miatt a víz már befolyik a házak 

udvarára. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Szélyes Domokos úrnak feltett kérdésére azt válaszolja, hogy nincs 

kijelölve a számozott utcák lakói számára egyetlen ingatlan sem. Mindenki számára ugyanazok a 

pályázati követelmények és a lehetőségek. A pályázható lakások listája megtalálható az interneten, 

ezekre bárki pályázhat aki a kritériumoknak megfelel. 

 

Dr. Kovács László: Pakusza képviselő úrnak jelzi, hogy a 2014-es költségvetésben 30 millió 

forinttal szerepelt a miskolci Erdész és a Holló utca rekonstrukciója, ami erre az évre áthúzódott, 

idén elindulnak a munkálatok. 

Szeretne köszönetet mondani a Hatósági Főosztálynak és Miklós Béláné aljegyző asszonynak a 
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gombavizsgálóval kapcsolatosan jelzett probléma kivizsgálásáért. 

Az MVK Zrt. vezérigazgatójának, Singlár Zsolt úrnak is köszönetet mond, az Árpád utcánál lévő 

Köln utcai villamosmegálló gyalogátkelőjének áthelyezéséért. Nagyon gyorsan megoldották. A 

Közlekedési vállalat menetrendi egyeztető fórumot indított el, amely alkalmával végig mennek a 

városon, és lakosságbarát módon megpróbálnak minden kérdésre pozitívan reagálni. Az 1-es  

autóbuszjárat vonatkozásában Diósgyőr lakosságát ezen a fórumon biztosították arról, hogy a járat 

nem fog megszűnni. 

 

Nagy-Korsa Judit: Segítségre lenne szüksége egy miskolci családnak. Tavaly áprilisban a 

Nagyerdei Stadion építése során halálos baleset történt, egy 41 éves miskolci alpinista férfi meghalt. 

Két gyermek maradt utána, a család nehéz helyzetbe került. Kósa Lajos akkori debreceni 

polgármester bejelentette, hogy gyűjtést rendeznek a stadion megnyitóján az elhunyt családja 

számára. Az elmúlt egy évben azonban senki nem kereste a családot, azt sem tudják, hogy 

megvalósult-e az adománygyűjtés. Ezidáig sajnos sem az özvegyi nyugdíj, sem a két gyermek 

számára árvaellátási összeg nem került megállapításra. Kéri Polgármester urat, hogy vegye fel a 

kapcsolatot a debreceniekkel és segítsenek, hogy az összegyűlt adomány eljusson a családhoz. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő Asszonyt, juttassa el hozzá a család elérhetőségét, 

megígéri, hogy utána fognak járni. 

 

Bartha György: Pfliegler Péter alpolgármesterhez intézi szavait, a szennyvízberuházás 

helyreállítási gondjai a fő téma, amiért szót kért. A szokásos útvonal: Köztársaság utcától indulva a 

Ferenczi Sándoron át a Tokaji Ferencig még mindig sok a probléma. 

A Pálma utcán volt egy részleges helyreállítás még 2014. évben. A munka után viszont az összes 

törmeléket ott hagyták. A Hivatal illetékes osztályánál jelezte a problémát, ők megtették, amit 

tudtak. Kéri Alpolgármester urat, hogy járjon el az ügyben, hogy az eredeti állapot visszaállításra 

kerüljön a Pálma utcában. 

A másik része a szennyvízberuházásnak a Hegyes utca, ahol még folyik a munka, de a környéket 

már most tönkretették a munkálatok során. A járdalapok összetörtek, a járdaszegély szintén. Bízik 

abban, hogy majd a beruházás megkezdése előtti állapotot visszaállítják. 

2011-ben az akkor AVE – hulladék szállító cég – elindított programot a bérházas körzetekben, 

melynek során kitettek szelektív zacskókat, melyeket bizonyos időközönként összeszedtek. Kérdezi, 

hogy ezt hogyan lehetne tovább folytatni, hogy más bérházak is becsatlakozhassanak a programba. 

Egységesítést szorgalmaz, mert ahol van, ott működik, jól kihasználja a lakosság. 

 

Pfliegler Péter alpolgármester: Válaszul elmondja, hogy a múlt hét elején beszélt a 

szennyvízberuházás projektmenedzsereivel, és kérte őket, hogy nagyon figyeljenek oda, mert ez az 

egyébként jó, támogatható projekt a vezetésnek több gondot okoz pillanatnyilag, mint örömet. 

Hangsúlyozza, hogy a legfontosabb a lakosság, az ő érdekükben csinálják a projektet. 

Az AVE szelektív hulladékgyűjtési akciója kapcsán elmondja, hogy a város kezdeményezése volt 

akkor is a program. Jelenleg a MiReHuKöz végzi a szolgáltatást Miskolcon és további 36 

településen. Miskolcon kötelező a szelektív hulladékgyűjtés. A családi házaknál vagy már 

megkapták a lakosok, vagy elmentek a „sárga kukáért”. Akikhez még ez nem jutott el, azok 

zacskóban gyűjtik a hulladékot. A bérházaknál zacskós vagy közös konténer van, sajnálattal hallja, 

hogy ez nem mindenhol van így. A zacskós módszert nem kívánják továbbfejleszteni, a konténeres 

begyűjtést szorgalmazzák. Kéri Képviselő urat, hogy elektronikus úton küldje el számára az említett 

házak adatait, megnézik a lehetőségeket. 

 

Dr. Simon Gábor: Egy javaslatot kíván megfogalmazni a Közgyűlés számára: a következő 

Közgyűlésen a város szociális rendeletét vizsgálják felül. Az elmúlt ülés alkalmával – amikor 

elfogadták a szociális rendeletet – kifogásolta, hogy a miskolci rendelet az adósságkezelési 

szolgáltatásra nem terjed ki. Akkor azt mondták, hogy ennek így kell lennie, így a helyes. Ezt 
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továbbra sem tartja helyes megoldásnak. Utánanézett, és 2010-től azoknak a szakembereknek, akik  

hátralékkezeléssel foglalkoznak – hangsúlyozza, hogy az önhibáján kívül nehéz helyzetbe, vagy a 

rezsitartozást felhalmozók körébe kerültek – hatezer esetük volt, és 35 ezer ügyfél problémáit 

kezelték. Akit bevontak ebbe az adósságkezelő szolgáltatásba, ott az eredményesség kb. 90%-os 

volt. Ezek a pénzek plusz pénzt mozdítottak meg, és a Holding cégeihez vándoroltak. Úgy gondolja, 

hogy ez olyan fontos szociális ellátása volt a városnak az elmúlt években, amit folytatni kellene. Ez 

összevág azzal a több párt által szorgalmazott magáncsőd intézményével, amit a Parlament a 

közeljövőben készül bevezetni. Arról van szó, hogy szakemberek megnézik egy család anyagi 

lehetőségeit, megnézik, hogy ha a folyó rezsitartozást fizetik, mellette mennyit tud a hátralékból a 

család törleszteni. Utána nézett néhány pozitív példának, több önkormányzat ezt az ellátási formát 

meghagyta. Hangsúlyozza, hogy az önhibáján kívül hátrányos helyzetbe kerültekről van szó. Ez 

Miskolcon több ezer embert, családot érint. Úgy véli, hogy hathatós segítséget lehetne nyújtani kb. 

évi 40 millió forintból, ami egyébként nagyrészt a Miskolc Holding Zrt.-hez vándorol. 

Kezdeményezi tehát, hogy a következő Közgyűlésre készüljön erről egy előterjesztés, és a Testület 

e vonatkozásban tárgyalja újra a szociális rendeletet. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja, hogy Képviselő úr készítsen egy előterjesztést, mely 

jogilag megállja a helyét, és megtárgyalják. 

 

Badány Lajos: A költségvetési vita lezárásakor Pfliegler Péter alpolgármester úr azt állította 

hozzászólásáról, hogy az nagyfokú tájékozatlanságra utal. E szerint a város uniós csatlakozása előtt 

nagyobb támogatással számolhatott, mint a 2015. évi költségvetés tervezetében szerepel. A 

tisztánlátás kedvéért tényadatokat kíván ismertetni. Az idei évet hasonlítja össze 2002-vel. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja arra Képviselő úr figyelmét, hogy a „Közérdekű 

bejelentések, hozzászólások” résznél nem lehet olyan témáról beszélni, amit az ülés folyamán 

napirendre vettek. 

 

Badány Lajos: A költségvetés tárgyalásánál már viszontválaszra nem volt lehetőség, mert a vita 

lezárását követően történt a megjegyzés. A tényadatokat meg kellene nézni, és ez alapján átértékelni 

a véleményt. 

 

Katona Ferenc: Kezdeményezi, hogy a Selyemréti lakótelep utcáit vonják be a fizető parkolás 

rendszerébe. Tavaly megvásárolta az Önkormányzat a Baross Gábor utcában lévő két ingatlant, 

melyet parkolónak alakított ki a strand szomszédságában. Ez tavaly ingyenes volt, tudomása szerint 

ez évtől fizetőssé válik. Ennek akkor van értelme, ha a strandra érkezőket érdekeltté teszik a 

parkolásban. A parkoló árát be lehetne számítani a strandbelépő árába. Ez indokolja azt, hogy a 

lakótelepen is fizetős rendszert kell kiépíteni. Perecsenyi úrral többször egyeztetett, a Régió Park 

Kft.-nek erre elképzelései és tervei vannak. Kéri a város és a Holding vezetését, hogy támogassák 

az elképzelést, mely a lakosok igényét is tükrözi. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni az észrevételt. Megvizsgálják a javaslatot. 

 

Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő. 

 
Bejelenti, hogy a napirendekről történő tételes szavazás következik. 

 

Az államháztartásról szóló törvény előírásai alapján a költségvetés elfogadását megelőzően a 

Közgyűlésnek döntenie kell a 2016-2018. évekre vonatkozó adósságot keletkeztető ügyleteiből 

eredő fizetési kötelezettségek várható összegének megállapításáról. Ezért kéri, hogy először a 4. 

napirendi ponthoz tartozó határozati javaslatról döntsenek. 
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4. napirend:  Javaslat az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei várható összegének megállapítására a 

2016-2018. évekre 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 8 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 
II-22/271.190/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: Az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő 

fizetési kötelezettségei várható összege a 2016-2018. évekre 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az Önkormányzat egyes saját 

bevételei és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei várható 

összegének megállapítására a 2016-2018. évekre” című előterjesztést és a következő határozatot 

hozza. 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 29/A. 

§-ában kapott felhatalmazás alapján az Önkormányzat egyes saját bevételeinek és adósságot 

keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek várható összegét a 2016-2018. évekre a 

jelen határozat 1. és 2. melléklete szerint állapítja meg. 

 

Felelős:                             Polgármester 

Végrehajtásáért felelős: Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:                         folyamatos 

 

 

 

1. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 5/2014. (III.10.) 

önkormányzati rendelet módosítására (IV. negyedéves előirányzat módosítás) és 

kapcsolódó döntés meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelet megalkotásáról és egy 

határozati javaslatról kell dönteniük. 

Először a rendelettervezetről döntsenek. Felhívja a figyelmet, hogy a rendeletalkotáshoz 

minősített többség – legalább 15 igen szavazat – szükséges. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

megalkotta a 3/2015. önkormányzati rendeletét az 

Önkormányzat 2014. évi költségvetésének megállapításáról 

szóló 5/2014. (III.10.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy most szavazzanak a határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 
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II-23/271.187/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a CIB Bank Zrt. közötti folyószámla-

hitelkeret szerződések megkötésének jóváhagyása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 

Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 5/2014. (III.10.) önkormányzati rendelet 

módosítására (IV. negyedéves előirányzat módosítás) és kapcsolódó döntés meghozatalára” 
című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 2013/S 202-349880. számon kiírt 

„Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata bankszámláinak vezetése és a számlavezetéshez 

kapcsolódó szolgáltatások nyújtása, valamint folyószámla-hitelkeret biztosítása“ tárgyban 

lefolytatott közbeszerzési eljárás eredményeként a nyertes ajánlattevő CIB Bank Zrt-vel a 2015-

2018. naptári évekre vonatkozóan, a 2.000.000.000,-Ft azaz kettő milliárd forint összegű, naptári 

éven belüli lejáratú folyószámla-hitelkeret szerződések megkötését jóváhagyja. 

 

Felelős:    polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:    azonnal 

 

 

2. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2015. évi költségvetésének megállapítására, a 

költségvetési rendelet megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések 

meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelet megalkotásáról és négy 

határozati javaslatról kell dönteniük. 

A rendelettervezethez 17 képviselői módosító indítvány, valamint egy előterjesztői módosító 

indítvány benyújtására került sor. 

Elsőként a módosító indítványokról szüksége dönteniük. Mivel a módosító indítványok a 

rendelettervezethez érkeztek, így valamennyi elfogadásához minősített többség, legalább 15 igen 

szavazat szükséges. 

Szavazzanak Bartha György módosító indítványáról. 

 

A Közgyűlés 11 igen, 15 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

nem fogadta el a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Dr. Nehéz Károly képviselő módosító indítványáról szavaznak. 

 

A Közgyűlés 6 igen, 16 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett 

nem fogadta el a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy Hubay György módosító indítványáról döntsenek. 

 

A Közgyűlés 23 igen, 2 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadta a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy Dr. Kovács László módosító indítványáról 

szavazzanak. 
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A Közgyűlés 24 igen, 1 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Glatz Katalin módosító indítványáról. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 1 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadta a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Katona Ferenc módosító indítványáról. 

 

A Közgyűlés 23 igen, 2 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadta a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Barta Gábor módosító indítványáról. 

 

A Közgyűlés 23 igen, 1 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadta a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Dr. Nánási-Kocsis Norbert módosító 

indítványáról. 

A Közgyűlés 23 igen, 3 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Novák Józsefné módosító indítványáról. 

 

A Közgyűlés 23 igen, 2 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadta a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Hollósy András módosító indítványáról. 

 

A Közgyűlés 23 igen, 1 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadta a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Deák-Bárdos Mihály módosító 

indítványáról. 

A Közgyűlés 23 igen, 1 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadta a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Kovácsné Budai Mária módosító 

indítványáról. 

A Közgyűlés 6 igen, 14 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett 

nem fogadta el a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Molnár Péter módosító indítványáról. 

 

A Közgyűlés 23 igen, 1 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadta a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Szécsényi Marianna módosító 

indítványáról. 

A Közgyűlés 6 igen, 16 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett 
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nem fogadta el a módosító indítványt. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Szilágyi Szabolcs módosító indítványáról. 

 

A Közgyűlés 6 igen, 18 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

nem fogadta el a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Pakusza Zoltán első módosító 

indítványáról. 

A Közgyűlés 6 igen, 16 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett 

nem fogadta el a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Pakusza Zoltán második módosító 

indítványáról. 

A Közgyűlés 6 igen, 15 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett 

nem fogadta el a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztői módosító indítványról. 

 

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett 

az előterjesztői módosító indítványt elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy most a rendelettervezetről döntsenek, figyelemmel a 

módosító indítványok kapcsán hozott döntésekre. A rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 

15 igen szavazat szükséges. 

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

megalkotta a 4/2015. önkormányzati rendeletét az 

Önkormányzat 2015. évi költségvetésének megállapításáról. 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az első határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 8 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti első határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

II-24/271.188/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: Az élelmezési nyersanyagnorma megállapítása 2015. április 1-jétől 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 

Önkormányzat 2015. évi költségvetésének megállapítására, a költségvetési rendelet 

megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára” című előterjesztést, és a 

következő határozatot hozza: 

 

1. A Közgyűlés a költségvetési intézményeknél alkalmazandó élelmezési nyersanyagköltséget 

2015. április 1-jei hatállyal a határozat 1. melléklete szerint állapítja meg. 

2. A Közgyűlés a nyersanyagköltség megállapításáról szóló III-32/4368/2013 sz. határozatot 2015. 

április 1. napjától hatályon kívül helyezi. 

 

Felelős:     Jegyző 

Végrehajtásért felelős:   Gazdálkodási Főosztály 

Közreműködik:    Humán Főosztály 
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Határidő:     2015. április 1. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés második határozati javaslatról szavaznak. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 8 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti második határozati javaslatot, 

és meghozta a 

 

II-25/271.188/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: A 2015. évi lakossági víz és csatornaszolgáltatás ráfordításainak csökkentését szolgáló 

támogatás pályázat útján történő igénylése 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 

Önkormányzat 2015. évi költségvetésének megállapítására, a költségvetési rendelet 

megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára” című előterjesztést, és a 

következő határozatot hozza: 

 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy a 2015. 

évi lakossági víz és csatornaszolgáltatás ráfordításainak csökkentését szolgáló támogatás pályázati 

úton igénylésre kerüljön. 

 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 

hogy a pályázat benyújtásával kapcsolatosan a szükséges intézkedéseket megtegye. 

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 

Közreműködő:   MIVÍZ Kft. 

 Határidő:    azonnal 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a harmadik határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 7 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti harmadik határozati javaslatot, 

és meghozta a 

 

II-26/271.188/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: Nyilatkozat a Miskolc Városi Közlekedési Zrt. 2014. évi önkormányzati 

támogatásáról, a közösségi közlekedés 2015. évi fenntartásáról 
 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 

Önkormányzat 2015. évi költségvetésének megállapítására, a költségvetési rendelet 

megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára” című előterjesztést, és a 

következő határozatot hozza: 

 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a helyi közlekedés 

működtetéséhez 2014. évben a Miskolc Városi Közlekedési Zrt. Közszolgáltatási 

Szerződésében meghatározott Pénzügyi Kompenzáció részeként 852 millió Ft összegű, saját 

forrásból származó, vissza nem térítendő önkormányzati támogatással járult hozzá. 



45 

 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kötelezettséget vállal arra, 

hogy a helyi közösségi közlekedést 2015. január 1-jétől december 31-ig folyamatosan 

fenntartja. 

 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata a 2004. évi XXXIII. tv. 24. § (6) bekezdése 

alapján a Miskolc Városi Közlekedési Zrt.-t mint szolgáltatót, pályáztatás nélkül, 

közvetlenül bízta meg a közszolgáltatási tevékenység ellátásával. 

 

Felelős:     Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 

Közreműködik:   MVK Zrt.  

Határidő:    folyamatos 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerinti negyedik határozati javaslatról 

döntenek. 

A Közgyűlés 18 igen, 8 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti negyedik határozati javaslatot, 

és meghozta a 

 

II-27/271.188/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: a költségvetéshez kapcsolódó fejlesztési hitelek, kölcsönök 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 

Önkormányzat 2015. évi költségvetésének megállapítására, a költségvetési rendelet 

megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára” című előterjesztést, és a 

következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése (a továbbiakban: Közgyűlés) 

felhatalmazza a polgármestert, hogy 

a)  az önkormányzat 2015. évi fejlesztési feladatainak megvalósításához a 2015. évi 

költségvetési rendeletben előirányzott hitelekre/kölcsönökre vonatkozó beszerzési eljárást, 

hitel esetén a Kbt. szerinti közbeszerzési eljárást, - kölcsön esetén az önkormányzat 

hatályos Beszerzési Szabályzatának (továbbiakban: beszerzési szabályzat) rendelkezései 

szerint - indítsa meg és folytassa le, az eljárást lezáró döntést hozza meg, és a Közgyűlés 

biztosítékokra vonatkozó jóváhagyó döntése után, a nyertes ajánlattevőkkel a 

Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló törvény szerinti engedélyezést követően – a 

Városgazdálkodási és - üzemeltetési Bizottság elnökének ellenjegyzése mellett – a 

szerződéseket kösse meg; 

b)  indokolt esetben biztosítsa az adott eljárásban a hivatalos közbeszerzési tanácsadó 

részvételét. 

c)  az önkormányzat Közbeszerzési Szabályzata szerinti egyedi eljárási rend keretében - a 

hitelfelvétellel kapcsolatos közbeszerzési eljárás lefolytatásához - Bíráló Bizottságot, a 

kölcsön beszerzésével kapcsolatos eljárás lefolytatásához a beszerzési szabályzat szerinti 

munkacsoportot (továbbiakban: munkacsoport) hozzon létre. A Bíráló 

Bizottság/munkacsoport a bankokkal a banki biztosítékokra kiterjedően is folytassa le a 

beszerzési eljárási cselekményeket és azok eredményéről a Városgazdálkodási és -

üzemeltetési Bizottságnak számoljon be. 
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2. A Közgyűlés a Közbeszerzési Bíráló Bizottságban, valamint a munkacsoportban való részvételre 

felkéri a Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság, valamint a Pénzügyi Bizottság elnökét az 

összeférhetetlenségi követelmények figyelembevételével. 

 

3. Amennyiben az eljárás során hitelbiztosíték nyújtása válik szükségessé, a Közgyűlés hozzájárul 

ahhoz, hogy Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által felvételre tervezett 

hitelekhez/kölcsönökhöz indokolt esetben banki biztosíték, elsődlegesen ingatlanfedezet 

(jelzálogjog) kerüljön nyújtásra. 

 

4. A Közgyűlés felhatalmazza a Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottságot, hogy a lehetséges 

banki biztosítékok körét tárgyalja meg és tegyen erre javaslatot a Közgyűlés felé, beleértve a 

jelzálogjoggal terhelendő ingatlanok tételes felsorolását. 

 

Felelős:   Polgármester 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:   azonnal, illetve folyamatos 

 

 

 
3. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének (TszT) és a 

Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról (MÉSZ) szóló 21/2004. 

(VII.6.) önkormányzati rendeletének módosítására 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelet megalkotásáról és egy 

határozati javaslatról kell dönteniük. 

Elsőként a határozati javaslatról kell szavazniuk. 

 

A Közgyűlés 22 igen, 5 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

II-28/271.189/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy:  A K4/2 jelű karbantartásban és Görömbölyön érintett területekre vonatkozó, Miskolc 

Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének módosítása. 
 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 

Településszerkezeti Tervének (TszT) és a Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról 

(MÉSZ) szóló 21/2004. (VII. 6.) rendelet módosítására” című előterjesztést és a következő hatá-

rozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a IV-75/16.321-2/2007. számú határozattal elfogadott és a 

VI-94/13.536/2008., VII-224/3242/2012., XII-346/3711/2012., II-6/4205/2013., IV-64/4583/2013., 

V-97/4777/2013., VI-127/4260/2013., IX-186/5311/2013., X-195/5417-2013, XI-203/5446-2013, 

VII-84/80734/2014., VIII-99/80.933/2014., X-131/81.156/2014. és X-132/81.157/2014 sz. határo-

zatokkal módosított Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének módosítását jelen 

határozat  melléklete szerint jóváhagyja. 

 

Felelős:     Polgármester 

Végrehajtásért felelős főosztály:  Főépítészi Kabinet 
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Határidő:     Azonnal 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a rendelettervezetről döntenek, melyhez minősített többség, 

legalább 15 igen szavazat szükséges. 

 

 

A Közgyűlés 22 igen, 5 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

megalkotta az 5/2015. önkormányzati rendeletét Miskolc 

Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. 

(VII.6.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 

 

5. napirend: Javaslat egyes sportcélú ingatlanokkal kapcsolatos döntések meghozatalára 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

 

A Közgyűlés 26 igen, 1 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

II-29/271.191/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: Egyes sportcélú ingatlanokkal kapcsolatos döntések meghozatala 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat egyes 

sportcélú ingatlanokkal kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és a 

következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja, hogy az alább felsorolt 

ingatlanokra vonatkozóan az ingatlanokon létesített műfüves pályák 

 

1. Miskolc, 20411 helyrajzi számú, 3531 Miskolc, József utcai kisméretű (grund) pálya 12x24 

m-es (II. ütem) 

2. Miskolc, 11105/2 helyrajzi számú, 3526 Miskolc, Szentpéteri kapu 99. kisméretű műfüves 

(grund) pálya 12x24 m-es (II. ütem) 

3. Miskolc, 30122/1 helyrajzi számú, 3534 Miskolc, Budai Nagy Antal utcai kisméretű 

műfüves (grund) pálya 12x24 m-es (II. ütem) 

4. Miskolc, 91/20 helyrajzi számú, 3525 Miskolc, Mátyás király út 21. szám alatti kisméretű 

műfüves (grund) pálya 12x24 m-es (II. ütem) 

5. Miskolc, 33935/7 helyrajzi számú, 3532 Miskolc, Andrássy út 61. szám alatti ingatlanon 

létesített 22x42 m-es műfüves pálya (III. ütem). 

 

(grund) pálya üzemeltetési, karbantartási és fenntartási kötelezettségét határozatlan időtartamra a 

Miskolci Sportcentrum Kft. lássa el 2000 Ft/hó+ÁFA pályánkénti díj megfizetése mellett. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja, hogy az Önkormányzat 
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tulajdonában lévő Miskolc, 11105/2 hrsz.-ú 4ha 1628 m2 alapterületű, kivett sporttelep művelési 

ágú ingatlant 10 000,- Ft/hó+ÁFA, valamint a Miskolc, 20411 hrsz.-ú, 2 ha 116 m2 alapterületű 

kivett sporttelep művelési ágú ingatlant 10 000,- Ft/hó+ÁFA díj ellenében határozatlan időtartamra 

használatba adja a Miskolci Sportcentrum Kft. részére, egyben a Közgyűlés X-296/3540/2012. sz. 

határozatát visszavonja. 

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja, hogy az Önkormányzat 

tulajdonában lévő, Miskolc, 0816/3 hrsz.-ú, 7303 m2 alapterületű, kivett sporttelep művelési ágú 

ingatlant, 10 000,- Ft/hó+ÁFA díj ellenében határozatlan időtartamra használatba adja a Miskolci 

Sportcentrum Kft. részére. 

 

4. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a hivatkozott műfüves pályákat, illetve ingatlanokat 

érintő szerződések megszüntetésére/módosítására, továbbá az új szerződések megkötésére, és az 

azzal kapcsolatos intézkedések, jognyilatkozatok megtételére. 

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

    Miskolci Sportcentrum Kft. 

Határidő:   2015. március 31. 
 

 

 

6. napirend: Javaslat a Herman Ottó Múzeum és a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi 

Könyvtár létszámkeret emelésének jóváhagyására 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük. 

Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról. 

 
A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti első határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

II-30/271.192/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: A Herman Ottó Múzeum engedélyezett létszámkerete 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Herman 

Ottó Múzeum és a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár létszámkeret emelésének 

jóváhagyására” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Herman Ottó Múzeum 

engedélyezett létszámkeretét 2015. március 16. napjától 115 főben állapítja meg. 

 

Felelős:   Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 
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Határidő:   2015. március 15. 

 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a régészeti feltárásokhoz a Herman 

Ottó Múzeum engedélyezett mozgó létszámkeretét 2015. március 16. napjától - a feladatoktól 

függően - maximum 25 főben állapítja meg. 

 

Felelős:   Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:   2015. március 15. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a második határozati javaslatról. 

 
A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti második határozati javaslatot, 

és meghozta a 

 

II-31/271.192/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: A II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár engedélyezett létszámkerete 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Herman 

Ottó Múzeum és a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár létszámkeret emelésének 

jóváhagyására” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a II. Rákóczi Ferenc Megyei és 

Városi Könyvtár engedélyezett létszámkeretét 2015. március 16. napjától 101 főben állapítja 

meg. 

 

Felelős:   Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:   2015. március 15. 

 

 

7. napirend: Javaslat a 2014-2020 közötti Terület- és Településfejlesztési Operatív Program 

forrásainak felhasználására vonatkozó Területi Kiválasztási Kritériumrendszer 

megalkotására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés vonatkozásában egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

A Közgyűlés 22 igen, 2 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

II-32/271.193/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: Területi Kiválasztási Kritériumok meghatározása 
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Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 2014-2020 közötti Terület és 

Településfejlesztési Operatív Program forrásainak felhasználására vonatkozó Területi 

Kiválasztási Kritériumrendszer megalkotására” című előterjesztést és a következő határozatot 

hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a határozat mellékletét 

képező Területi Kiválasztási Kritériumrendszert és felhatalmazza a Polgármestert annak aláírására, 

egyúttal felkéri, hogy gondoskodjon a dokumentum határidőben történő továbbításáról a 

Nemzetgazdasági Minisztérium felé. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály 

Határidő: azonnal, illetve 

 a dokumentum továbbítása tekintetében 2015. március 12. 

 

 

 

8. napirend: Javaslat a ,,Miskolc városi villamosvasút fejlesztése” nagyprojekt 

előrehaladásáról szóló 2014. szeptember - 2015. február közötti időszakra 

vonatkozó beszámoló elfogadására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 7 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

 

II-33/271.194/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: A „Miskolc városi villamosvasút fejlesztése” nagyprojekt előrehaladásáról szóló 

2014. szeptember – 2015. február közötti időszakra vonatkozó beszámoló elfogadása. 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a ,,Miskolc városi 

villamosvasút fejlesztése” nagyprojekt előrehaladásáról szóló 2014. szeptember - 2015. 

február közötti időszakra vonatkozó beszámoló elfogadására” című  előterjesztést és a 

következő határozatot hozza: 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése jelen határozat 1. számú melléklete szerint és a jelen 

ülésen elhangzott szóbeli kiegészítés szerinti tartalommal a ,,Miskolc városi villamosvasút 

fejlesztése” nagyprojekt előrehaladásáról szóló 2014. szeptember - 2015. február közötti 

időszakra vonatkozó beszámolót elfogadja. 

 

 

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: MVK Zrt. 
Végrehajtást felügyelő főosztály: Városfejlesztési – és Üzemeltetési Főosztály 
Határidő: azonnal 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a sürgősségi napirendekről történő szavazással 

folytatják munkájukat. 
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1. sürgősségi napirend: Javaslat a Diósgyőr FC Kft. és a Miskolc Holding Zrt. közötti 

támogatási szerződés megkötésére 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

II-34/271.236/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: A Diósgyőr FC Kft. és Miskolc Holding Zrt. közötti támogatási szerződés 

megkötése 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Diósgyőr FC Kft. és 

Miskolc Holding Zrt. közötti támogatási szerződés megkötésére” című előterjesztést és az 

alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata, mint a Miskolc Holding Zrt. egyedüli tagja 

(részvényese) jelen határozat szerint a Polgári Törvénykönyvről szóló 2013. évi V. törvény 3:112. § 

(3) bekezdése értelmében utasítja Miskolc Holding Zrt. Igazgatóságát, hogy a Miskolc Holding Zrt. 

a 2014. december 31. napján lejárt, a Diósgyőr FC Kft-vel megkötött támogatási szerződést 2015. 

június 30. napjáig kösse meg újra a támogatási összeg változatlanul hagyása mellett. Továbbá 

elrendeli, hogy a Miskolc Holding Zrt. a támogatást akként folyósítsa, hogy a 2015. január, február 

és március hónapokra esedékes 2-2-2 millió forint kifizetési határideje 2015. április 01. napja 

legyen. A megkötendő támogatási megállapodás egyéb rendelkezései tekintetében – így a további 

részletek esedékessége vonatkozásában is – a korábbi, lejárt támogatási szerződés előírásai 

irányadóak. 

 

Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtást felügyelő főosztály:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:  2015. március 31. 

 

 

 

2. sürgősségi napirend: Beszámoló a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégiában foglalt 

feladatok 2013-2014. évi teljesítéséről és Javaslat a Közbiztonsági és 

Bűnmegelőzési Stratégia 2015-2016. évi cselekvési programjára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 6 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

II-35/271.237/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: Beszámoló a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégiában foglalt feladatok 2013-

2014. évi teljesítéséről és a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégia 2015-2016. évi cselekvési 

programjának jóváhagyása. 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Beszámoló a 

Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégiában foglalt feladatok 2013-2014. évi teljesítéséről és 

javaslat a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégia 2015-2016. évi cselekvési programjára” 

című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési 

Stratégiában foglalt feladatok 2013-2014. évi teljesítéséről szóló beszámolót a határozat 1. 

melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Felelős:     Polgármester 

Határidő:     azonnal 

 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési 

Stratégia 2015-2016. évi cselekvési programját a határozat 2. melléklete szerinti tartalommal 

jóváhagyja. 

 

Felelős:     Polgármester 

Végrehajtásért felelős:   Miskolci Önkormányzati Rendészet vezetője 

Végrehajtást Felügyelő Főosztály:  Hatósági Főosztály 

Határidő:     azonnal 

 

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy a 

Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégia 2015-2016. évi cselekvési programjának teljesítéséről 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének számoljon be. 

 

Felelős:     Polgármester 

Végrehajtásért felelős:   Miskolci Önkormányzati Rendészet vezetője 

Végrehajtást Felügyelő Főosztály:  Hatósági Főosztály 

Határidő:     2017. márciusi közgyűlés 

 

 

3. sürgősségi napirend: Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) önkormányzati 

rendelet módosítására, valamint a Miskolc, József A. u. 45. szám alatti 

épületben lakók részére önálló lakáspályázat kiírására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelet megalkotásáról, valamint egy 

határozati javaslatról kell dönteniük. 

Először a rendelettervezetről döntenek. A rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen 

szavazat szükséges. 

A Közgyűlés 20 igen, 4 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett 

megalkotta a 6/2015. önkormányzati rendeletét a lakások 

bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) önkormányzati rendelet 

módosításáról. 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 20 igen, 4 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 
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II-36/271.238/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: A Miskolc, József A. u. 45. szám alatti épületben lakók részére önálló lakáspályázat 

kiírása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a lakások 

bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) önkormányzati rendelet módosítására, valamint Miskolc, 

József A. u. 45. szám alatti épületben lakók részére önálló lakáspályázat kiírására” című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc, József A. u. 45. szám 

alatti épületben lakók lakhatásának megoldása érdekében egyszeri belső pályázat kiírását rendeli el. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottságot, valamint az Egészségügyi és Szociális 

Bizottságot, hogy összevont ülésen állapítsa meg a nyertes és második helyezett pályázók 

személyét, valamint döntsön a tartaléklistáról. 

 

3. A pályázati eljárás keretében – a lakások optimális elosztása érdekében - legfeljebb 80 lakás 

tekintetében írható ki pályázat, azzal a megkötéssel, hogy az 1 szobás lakások kizárólag a Király u. 

1-3-5. szám alatti épületből, az 1 szobásnál nagyobb lakások kizárólag az Avas városrészből 

kerülhetnek kiírásra. 

 

Felelős:      Polgármester 

Végrehajtásért felelős:   MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 

Végrehajtást felügyelő főosztály:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:     2015. június 30. 

 

4. A MIK Zrt. a pályázat lezárását, valamint a bérbeadások megtörténtét követően köteles 

beszámolni arról, hogy a rendelkezésre bocsátott lakások közül hány lakás került bérbeadásra cím, 

bérleti díj kategória, komfortfokozat, alapterület és szobaszám szerinti bontásban. A Közgyűlés 

felhatalmazza a Városgazdálkodási és –üzemeltetési Bizottságot a MIK Zrt. beszámolójának 

megvitatására. 

 

Felelős:      Polgármester 

Végrehajtásért felelős:   MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 

Végrehajtást felügyelő főosztály:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:     2015. október 31. 

 

 

 

4. sürgősségi napirend: Javaslat a 306. jelű országos közút tulajdonviszonyainak rendezésére és 

a kapcsolódó döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 
II-37/271.227/2015. sz. határozatot 
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Tárgy: A 306. jelű országos közút tulajdonviszonyainak rendezése és az érintett egyes 

földterületek Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Közlekedésfejlesztési 

Koordinációs Központ közötti átadás-átvétele és átminősítése 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 306. 

jelű országos közút tulajdonviszonyainak rendezésére és a kapcsolódó döntések 

meghozatalára” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul az önkormányzati 

tulajdonú Miskolc I. kerület 11153/1 helyrajzi számú 8.445 m
2
  területű, kivett közút megnevezésű 

ingatlan területéből 4.527 m
2
 alapterületű ingatlanrész leválasztásához és Miskolc I. kerület 11153/5 

helyrajzi szám alatt, új önálló belterületi ingatlanként történő kialakításához, a Miskolc I. kerület 

11160/6 helyrajzi számú 3.314 m
2
  területű, kivett önkormányzati út megnevezésű ingatlan 

területéből 502 m
2
 alapterületű ingatlanrész leválasztásához és Miskolc I. kerület 11160/22 helyrajzi 

szám alatt új önálló belterületi ingatlanként történő kialakításához, valamint a Miskolc I. kerület 

12762 helyrajzi számú 9.593 m
2
 területű, kivett önkormányzati út megnevezésű, belterületi ingatlan 

területéből 4.636 m
2
 alapterületű ingatlanrész leválasztásához és Miskolc I. kerület 12762/2 

helyrajzi szám alatt új önálló belterületi ingatlanként történő kialakításához, és ezen új önálló 

belterületi ingatlanok, valamint a Miskolc I. kerület 12791/1 helyrajzi számú, 2.401 m
2
 alapterületű, 

kivett közút megnevezésű belterületi földrészlet egészének kivett országos közúttá történő 

átminősítéséhez. 

 

Felelős:   Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 

Közreműködik:  Városfejlesztési és -Üzemeltetési Főosztály   

Határidő:    azonnal 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 

hogy az 1. pontban foglaltak érdekében a határozat mellékletét képező előzetes megállapodást 

aláírja, valamint hozzájárul, hogy azt az Önkormányzat benyújtsa a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei 

Kormányhivatal Közlekedési Felügyelőségéhez, mint közlekedési hatósághoz, kérve az érintett 

ingatlanrészek országos közúttá történő átminősítését. 

 

Felelős:   Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 

Közreműködik:  Városfejlesztési és -Üzemeltetési Főosztály   

Határidő:   2015. szeptember 30. 

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 

hogy az átminősítő határozat alapján a Közlekedésfejlesztési Koordinációs Központtal a közúti 

közlekedésről szóló 1988. évi I. törvény 32. § (3) bekezdése alapján ingatlan-nyilvántartási 

átvezetésre alkalmas megállapodást kössön az országos közútnak minősülő ingatlanrészek 

tulajdonjogának állam javára történő, térítésmentes átruházásáról, valamint aláírja a végleges 

megállapodást. 

 

Felelős:   Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 

Közreműködik:  Városfejlesztési és -Üzemeltetési Főosztály   

Határidő:              2015. szeptember 30. 

5. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének 

(TszT) és a Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról (MÉSZ) 
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szóló 21/2004. (VII. 6.) önkormányzati rendeletének módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelet megalkotásáról és egy 

határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

Elsőként a határozati javaslatról kell szavazniuk. 

 

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 
II-38/271.239/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: A DVTK stadion és környezetére vonatkozó, Miskolc Megyei Jogú Város  

Településszerkezeti Tervének módosítása. 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 

Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének (TszT) és a Miskolc Megyei Jogú Város 

Építési Szabályzatáról (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII. 6.) rendelet módosítására”  című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a IV-75/16.321-2/2007. számú határozattal elfogadott és a 

VI-94/13.536/2008., VII-224/3242/2012., XII-346/3711/2012., II-6/4205/2013., IV-64/4583/2013., 

V-97/4777/2013., VI-127/4260/2013., IX-186/5311/2013., X-195/5417-2013, XI-203/5446-2013, 

VII-84/80734/2014., VIII-99/80.933/2014., X-131/81.156/2014. és X-132/81.157/2014 sz. 

határozatokkal módosított Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének módosítását 

jelen határozat melléklete szerint jóváhagyja. 

 

Felelős:      Polgármester 

Végrehajtásért felelős főosztály:  Főépítészi Kabinet 

Határidő:     Azonnal 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a rendelettervezetről döntenek, melyhez minősített többség, 

legalább 15 igen szavazat szükséges. 

 

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett 

megalkotta az 7/2015. önkormányzati rendeletét Miskolc 

Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. 

(VII.6.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 

 

6. sürgősségi napirend: Javaslat a diósgyőri stadionrekonstrukció végrehajtása érdekében 

magántulajdonban lévő ingatlanok kisajátítás útján történő 

megszerzésére 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 
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II-39/271.241/2015. sz. határozat: 
 

Tárgy:  A diósgyőri stadionrekonstrukció végrehajtása érdekében magántulajdonban 

lévő ingatlanok kisajátítás útján történő megszerzése 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

diósgyőri stadionrekonstrukció végrehajtása érdekében magántulajdonban lévő 

ingatlanok kisajátítás útján történő megszerzésére” című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc, III. kerület, 

belterület 21692 (21692/A/1, 21692/A/2, 21692/A/4), 21693 (21693/A/1, 21693/A/2, 21693/A/3), 

21694 (21694/A/1, 21694/A/2, 21694/B/1, 21694/C/1), 21695, 21696 (21696/A/4, 21696/B/1), 

21698 (21698/A/3, 21698/A/4), 21699/2, 21700, 21704 (21704/A/1, 21704/A/2, 21704/A/4), 21706 

(21706/A/1, 21706/A/3, 21706/A/4), 21708 (21708/A/3, 21708/A/4), 21712 (21712/A/3), 21687, 

21681/2, 21686/1, 21684/7, 21702/1, 21684/6. és a 211684/3 hrsz-ú, magántulajdonú ingatlanok 

kisajátítás (kisajátítást helyettesítő adásvétel) útján történő megszerzését jóváhagyja az 

Önkormányzat 2015. évi költségvetésében meghatározott Ingatlanvásárlásokkal kapcsolatos 

kiadások című előirányzat keretének terhére. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 

hogy az érintett, I. pontban rögzített ingatlanok kapcsán a szükséges értékbecsléseket beszerezze a 

Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-től, és legfeljebb a Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. által 

készített értékbecslésben rögzített forgalmi érték erejéig az I. pontban jelölt ingatlanok 

tulajdonosainak kisajátítást helyettesítő adásvételi szerződés megkötése céljából ajánlatot tegyen, 

annak elutasítása esetén az illetékes Kormányhivatalnál kisajátítási eljárást kezdeményezzen. 

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 

hogy a kisajátítási eljárás során szükséges terveket elkészíttesse, a kisajátítási eljárás során vagy 

azzal összefüggésben minden jognyilatkozatot megtegyen, dokumentumot aláírjon. 

Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:  azonnal 

 

7. sürgősségi napirend: Javaslat a Történelmi Avast érintő intézkedések meghozatalára 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

II-40/271.235/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: a Történelmi Avast érintő intézkedések meghozatala 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Történelmi Avast érintő 

intézkedések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
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Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a Történelmi Avas fejlesztése céljából az alábbiak szerint 

határoz: 

 

1. Az Avas hegy északi oldalában, azaz a Történelmi Avas területén elrendeli a tájidegen 

növényzet tervszerű eltávolítását. 

 

2. Elrendeli a fák fajtájától függetlenül az Avasi Kilátó környékén, értve ez alatt a Kilátó mind 

a négy oldalát, a városra történő és a városból való rálátás biztosításához szükséges szakszerű 

kertészeti munka elvégzését és az elért állapot folyamatos fenntartását annak érdekében, hogy az 

Avasi Kilátó eredeti funkciójának megfelelően, azaz kilátóként használható legyen. 

 

3. Elrendeli az „avasi panoráma úton”, így a Horváth tető - Lajos sor - Latabár sor - Pázmány 

sor - Petőfi sor - Avasi templom és temető területe - Dr Győri-Nagy Lajos lépcsősor – Kühne 

pihenőig terjedő útvonalon a közvilágítás és csapadékvíz-elvezetés korszerűsítését, fejlesztését, 

valamint ehhez kapcsolódóan teljes körű ingatlan kataszter elkészítését. 

 

4. ..................................................................................... A Református Egyházzal való 

egyeztetés alapján elrendeli az Avasi Református Templom szükséges kivilágítással való ellátását és 

a Templom épületét eltakaró növényzetet érintően szakszerű kertészeti munka elvégzését annak 

érdekében, hogy a terület alkalmas legyen az Avasi Református Templom egykori környezetét idéző 

ligetes jellegű templomkert kialakítására. 

 

5. A Közgyűlés felkéri a Polgármestert, hogy a Miskolc, I. kerület, belterület, 12054 hrsz. 

alatt felvett „kivett vendéglő, udvar” megjelölésű, mindösszesen 725 m
2
 alapterületű, a valóságban 

Miskolc, Nagyavas Alsósoron található ingatlanra szerezzen be a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó 

Zrt.-től ingatlanforgalmi értékbecslést. 

 

6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 

hogy a MIK Zrt. útján gondoskodjon a Miskolc, I. kerület, belterület, 12054 hrsz. alatt felvett 

„kivett vendéglő, udvar” megjelölésű, mindösszesen 725 m
2
 alapterületű, a valóságban Miskolc, 

Nagyavas Alsósoron található ingatlan tehermentes, 1/1 tulajdoni hányada tulajdonjogának 

forgalomképes üzleti vagyonként történő megszerzéséről azzal, hogy az ajánlatban szereplő vételár 

nem lehet magasabb, mint az ingatlanforgalmi értékbecslésben szereplő összeg, de legfeljebb nettó 

30.000.000.- Ft + ÁFA. 

 

7. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert 

arra, hogy a MIK Zrt. útján gondoskodjon az adásvétel teljes körű – az adásvételi szerződés 

elkészítését is magába foglaló – lebonyolításáról, és az adásvételi szerződés aláírásáról. 

 

8. A megvásárolni kívánt ingatlan becsült vételárának forrását Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata 2015. évi költségvetésében az „Ingatlanvásárlásokkal kapcsolatos kiadások” soron 

biztosítja. 

 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály 

Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  2015. december 31. 
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8. sürgősségi napirend: Javaslat a város nevének használatáról szóló 19/1994. (V.3.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelet megalkotásáról kell 

dönteniük. A rendeletalkotáshoz minősített többség – legalább 15 igen szavazat – szükséges. 

Az előterjesztéshez előterjesztői módosító indítványt nyújtott be, kéri, hogy először erről 

szavazzanak. 

A Közgyűlés 21 igen, 1 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett 

az előterjesztői módosító indítványt elfogadta. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy most szavazzanak a rendelet megalkotásáról, 

figyelemmel a módosító indítvány kapcsán hozott döntésre. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás mellett 

megalkotta a 8/2015. önkormányzati rendeletét a város 

nevének használatáról szóló 19/1994. (V.3.) önkormányzati 

rendelet módosításáról. 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 

 

9. sürgősségi napirend: Javaslat közterületen, önkormányzati tulajdonú épületen elhelyezett 

alkotások felülvizsgálatára, valamint a közterületek elnevezéséről, a 

házszámozás rendjéről és a művészeti alkotások közterületen történő 

elhelyezésének szabályairól szóló 18/2010 (VI.2.) önkormányzati 

rendelet módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelet megalkotásáról és egy 

határozati javaslatról kell dönteniük. 

Elsőként a rendelettervezetről kell szavazniuk, melyhez minősített többség, legalább 15 igen 

szavazat szükséges. 

A Közgyűlés 18 igen, 5 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett 

megalkotta az 9/2015. önkormányzati rendeletét a 

közterületek elnevezéséről, a házszámozás rendjéről és a 

művészeti alkotások közterületen történő elhelyezésének 

szabályairól szóló 18/2010. (VI.2.) önkormányzati rendelet 

módosításáról. 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy most döntsenek a határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 5 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

 

II-41/271.240/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: A közterületen, valamint az önkormányzati tulajdonú épületeken elhelyezett 

művészeti alkotások elhelyezésének felülvizsgálata 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 

közterületen, önkormányzati tulajdonú épületen elhelyezett alkotások felülvizsgálatára, 



60 

valamint a közterületek elnevezéséről, a házszámozás rendjéről és a művészeti alkotások 

közterületen történő elhelyezésének szabályairól szóló 18/2010 (VI.2.) önkormányzati 

rendelet módosítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elrendeli a közterületen, valamint 

önkormányzati tulajdonú épületeken elhelyezett művészeti alkotások elhelyezésének 

felülvizsgálatát és utasítja a polgármestert, hogy az önkényuralmi jelképeket hordozó művészeti 

alkotásokat távolíttassa el. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:   Humán Főosztály 

Közreműködnek:   Főépítészi Kabinet 

Határidő:   2015. szeptember 30. 

 

 

10. sürgősségi napirend: Javaslat a Covenant of Mayors/Európai Polgármesterek Szövetsége 

szervezethez való csatlakozásra 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 25 igen, 1 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 
II-42/271.225/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: A Covenant of Mayors/Európai Polgármesterek Szövetsége szervezethez való 

csatlakozás 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat a 

Covenant of Mayors/Európai Polgármesterek Szövetsége szervezethez való csatlakozásra” 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú 

Város Önkormányzatának a „Covenant of Mayors/Európai Polgármesterek Szövetsége szervezethez 

való csatlakozását. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, hogy 

a határozat melléklete szerinti csatlakozási nyilatkozatot aláírja és a vállalt kötelezettségek sikeres 

teljesítése érdekében a szükséges intézkedéseket megtegye. 

 
Felelős: Pfliegler Péter alpolgármester 

Végrehajtásért felelős: Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály 

Határidő: azonnal 

  

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy ezzel a szavazást és a mai munkájukat befejezték. 

 

Tájékoztatja, hogy a Közgyűlés következő rendes ülésére 2015. április 16. napján kerül sor. 

Megköszöni a jelenlévők munkáját, az ülést 15:05 órakor bezárja. 
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K. m. f. 

 

 

 Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos 

 jegyző polgármester 


